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SESIÓN EXTRAORDINARIA E 

URXENTE DO EXCELENTÍSIMO 

CONCELLO PLENO DE DATA 

VINTE E NOVE DE XUÑO DE 

DOUS MIL VINTE E TRES 

 

No Salón de Sesións da Casa do 

Concello da cidade da Coruña, a 29 de 

xuño de 2023. Baixo a presidencia da 

Excma. Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey 

García, e coa asistencia dos edís: 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

 SESIÓN EXTRAORDINARIA Y 

URGENTE DEL EXCELENTÍSIMO 

AYUNTAMIENTO PLENO DE FECHA 

VEINTINUEVE DE JUNIO DE DOS 

MIL VEINTITRÉS 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, 

a 29 de junio 2023. Bajo la presidencia de 

la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés Rey 

García, y con la asistencia de los ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA (PSdeG-

PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  
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D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión extraordinaria 

e urxente en primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás once horas e cinco minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Intervencións 

 

Presidencia 
 

Moi bo día a todos e a todas, benvidos e 

benvidas os membros da Corporación, 

señor Secretario, señor Interventor, 

persoal municipal que nos acompaña, así 

como os xornalistas acreditados e 

aqueles que nos seguen a través do sinal 

do streaming municipal.  

 

 

Comezamos esta sesión extraordinaria e 

urxente do Pleno coa Parte Resolutiva, 

asunto número un, señor Secretario.  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión extraordinaria y 

urgente en primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 
 

A las once horas y cinco minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas, 

bienvenidos y bienvenidas los miembros 

de la Corporación, señor Secretario, 

señor Interventor, personal municipal que 

nos acompaña, así como los periodistas 

acreditados y aquellos que nos siguen a 

través de señal de la retransmisión en 

directo municipal.  

 

Comenzamos esta sesión extraordinaria y 

urgente del Pleno con la Parte Resolutiva, 

asunto número uno, señor Secretario.  
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Señor Secretario 

 

Pronunciamento do Pleno sobre a 

urxencia da sesión.  

 

80.- Pronunciamento do Pleno sobre a 

urxencia da sesión. 

 

Presidencia 

 

Ben, neste punto e visto que no artigo 38 

do ROF establécese que dentro dos 30 

días seguintes ao da sesión constitutiva 

quen ostente a titularidade da Alcaldía 

convocará a sesión ou sesións 

extraordinarias do Pleno da Corporación 

a fin de resolver as cuestións de carácter 

organizativo, e tras o acordo ao que 

chegaron os grupos municipais 

constituídos formalmente no Concello 

sobre a organización que vén recollida 

na proposta que trae a este pleno o 

Goberno municipal, e que o máis axiña 

posible para o funcionamento da propia 

entidade local e dos propios grupos 

municipais é necesaria a aprobación polo 

Pleno dos acordos que hoxe se someten 

ao mesmo, dende o réxime de sesións, os 

órganos complementarios, as comisións 

informativas, réxime de retribucións, 

asistencias, indemnizacións, etcétera, é o 

que xustifica e motiva pola súa propia 

natureza a urxencia da celebración da 

sesión e, polo tanto, o Pleno tense que 

pronunciar sobre ela.  

 

 

Así que unha vez motivado o que trae a 

urxencia desta sesión, procedemos á 

votación deste asunto número un.  

 

Votación do asunto número un 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número un 

referenciado na orde do día, 

 

Señor Secretario 

 

Pronunciamiento del Pleno sobre la 

urgencia de la sesión.  

 

80.- Pronunciamiento del Pleno sobre la 

urgencia de la sesión. 

 

Presidencia 

 

Bien, en este punto y visto que en el 

artículo 38 del ROF se establece que 

dentro de los 30 días siguientes al de la 

sesión constitutiva quien ostente la 

titularidad de la Alcaldía convocará la 

sesión o sesiones extraordinarias del 

Pleno de la Corporación a fin de resolver 

las cuestiones de carácter organizativo, y 

tras el acuerdo al que llegaron los grupos 

municipales constituidos formalmente en 

el Ayuntamiento sobre la organización 

que viene recogida en la propuesta que 

trae a este pleno el Gobierno municipal, y 

que a la mayor brevedad para el 

funcionamiento de la propia entidad local 

y de los propios grupos municipales es 

necesaria la aprobación por el Pleno de 

los acuerdos que hoy se someten al 

mismo, desde el régimen de sesiones, los 

órganos complementarios, las comisiones 

informativas, régimen de retribuciones, 

asistencias, indemnizaciones, etcétera, es 

lo que justifica y motiva por su propia 

naturaleza la urgencia de la celebración 

de la sesión y, por lo tanto, el Pleno se 

tiene que pronunciar sobre ella.  

 

Así que una vez motivado lo que trae la 

urgencia de esta sesión, procedemos a la 

votación de este asunto número uno.  

 

Votación del asunto número uno 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número uno 

referenciado en el orden del día, 
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producíndose o seguinte resultado:  

 

Vota a favor o grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (PSdeG-

PSOE) (11 votos). 

 

Vota a favor o grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobado por 

unanimidade da Corporación e 

continuamos co Pleno. 

 

Acordo 

 

Ratificación polo Pleno da a urxencia da 

sesión.  

 

81.- Aprobación da acta. 

 

Presidencia 

 

Asunto número dous, señor Secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Aprobación do borrador da acta da 

sesión constitutiva de data 17 de xuño de 

2023. 

 

Presidencia 

 

Ben, non existindo alegacións á acta da 

sesión constitutiva que xa foi facilitada a 

todos os concelleiros e concelleiras a 

entendemos aprobada por unanimidade.  

 

Secretaría Xeral, asunto número tres.  

 

82.- Toma coñecemento dos seguintes 

decretos da Alcaldía Presidencia 

produciéndose el siguiente resultado:  

 

Vota a favor el grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (PSdeG-

PSOE) (11 votos). 

 

Vota a favor el grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobado por 

unanimidad de la Corporación y 

continuamos con el Pleno. 

 

Acuerdo 

 

Ratificación por el Pleno de la urgencia 

de la sesión.  

 

81.- Aprobación del acta. 

 

Presidencia 

 

Asunto número dos, señor Secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Aprobación del borrador del acta de la 

sesión constitutiva de fecha 17 de junio de 

2023. 

 

Presidencia 

 

Bien, no existiendo alegaciones al acta de 

la sesión constitutiva que ya fue facilitada 

a todos los concejales y concejalas la 

entendemos aprobada por unanimidad.  

 

Secretaría General, asunto número tres.  

 

82.- Toma conocimiento de los siguientes 

decretos de la Alcaldía Presidencia 
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Señor Secretario 

 

Toma de coñecemento dos seguintes 

decretos de Alcaldía Presidencia:  

 

- Decreto número 4536/2023 de 21 de 

xuño de 2023 polo que se nomean os 

membros da Xunta de Goberno Local, as 

tenencias de Alcaldía e o seu réxime de 

sesións. 

 

- Decreto número 4538/2023 de 21 de 

xuño de 2023 de determinación do 

número, denominación e ámbito de 

competencia das áreas de xestión da 

organización municipal. 

 

- Decreto número 4551/2023 de 23 de 

xuño de 2023 relativo á declaración de 

situación de incompatibilidade de D.ª 

María Montserrat Paz Romero, 

concelleira e xefa de Servizo de 

Seguridade Cidadá. 

 

- Decreto número 4552/2023 de 23 de 

xuño de 2023 relativo á declaración de 

situación de incompatibilidade de D. 

Gonzalo Henrique Castro Prado, 

concelleiro e coordinador xeral do 

Concello.  

 

83.- Toma coñecemento de la 

constitución dos grupos municipais e 

os seus voceiros. 
 

Asunto catro e no mesmo sentido toma 

de coñecemento da constitución dos 

grupos municipais e dos seus voceiros e 

voceiras.  

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas.  

 

Son tomas de coñecemento dos decretos 

que están publicados, así como a 

 

Señor Secretario 

 

Toma de conocimiento de los siguientes 

decretos de Alcaldía Presidencia:  

 

- Decreto número 4536/2023 de 21 de 

junio de 2023 por el que se nombran los 

miembros de la Junta de Gobierno Local, 

las tenencias de Alcaldía y su régimen de 

sesiones. 

 

- Decreto número 4538/2023 de 21 de 

junio de 2023 de determinación del 

número, denominación y ámbito de 

competencia de las áreas de gestión de la 

organización municipal. 

 

- Decreto número 4551/2023 de 23 de 

junio de 2023 relativo a la declaración de 

situación de incompatibilidad de D.ª 

María Montserrat Paz Romero, concejala 

y jefa de Servicio de Seguridad 

Ciudadana. 

 

 

- Decreto número 4552/2023 de 23 de 

junio de 2023 relativo a la declaración de 

situación de incompatibilidad de D. 

Gonzalo Henrique Castro Prado, concejal 

y coordinador general del Ayuntamiento.  

 

83.- Toma conocimiento de la 

constitución de los grupos municipales y 

sus portavoces. 

 

Asunto cuatro y en el mismo sentido toma 

de conocimiento de la constitución de los 

grupos municipales y de sus portavoces.  

 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias.  

 

Son tomas de conocimiento de los 

decretos que están publicados, así como 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

6/37 

constitución dos grupos municipais en 

tempo e forma mediante escrito á 

Alcaldía Presidencia.  

 

Pasamos xa ao asunto número cinco.  

 

Señor Secretario 

 

Acordos organizativos dos órganos 

superiores colexiados do Concello da 

Coruña para o mandato municipal 2023-

2027. 

 

84.- Acordos organizativos dos 

órganos superiores colexiados do 

Concello da Coruña para o mandato 

municipal 2023-2027. 

 

Presidencia 

 

Iniciamos o debate deste asunto número 

cinco coa exposición dos acordos 

organizativos que se traen a Pleno por 

parte do voceiro do Goberno municipal e 

a continuación haberá unha quenda de 

cinco minutos por cada grupo municipal.  

 

 

Señor Lage ten a palabra.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bo día a todas e a todos, neste comezo 

de mandato. 

 

Comezamos hoxe co Pleno de 

organización dando conta da proposta 

que se trae aquí que forma parte, pois 

dun diálogo co conxunto de grupos 

municipais desta corporación. Esta 

corporación nace no mandato 23-27 con 

tres grupos políticos derivado do 

resultado das eleccións municipais e en 

base a ese diálogo formulamos unha 

serie de propostas coma as que vou a 

la constitución de los grupos municipales 

en tiempo y forma mediante escrito a la 

Alcaldía Presidencia.  

 

Pasamos ya al asunto número cinco.  

 

Señor Secretario 

 

Acuerdos organizativos de los órganos 

superiores colegiados del Ayuntamiento 

de A Coruña para el mandato municipal 

2023-2027. 

 

84.- Acuerdos organizativos de los 

órganos superiores colegiados del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

mandato municipal 2023-2027. 

 

Presidencia 

 

Iniciamos el debate de este asunto número 

cinco con la exposición de los acuerdos 

organizativos que se traen a Pleno por 

parte del portavoz del Gobierno 

municipal y a continuación habrá un 

turno de cinco minutos por cada grupo 

municipal.  

 

Señor Lage tiene la palabra.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días a todas y a todos, en este 

comienzo de mandato. 

 

Comenzamos hoy con el Pleno de 

organización dando cuenta de la 

propuesta que se trae aquí que forma 

parte, pues de un diálogo con el conjunto 

de grupos municipales de esta 

corporación. Esta corporación nace en el 

mandato 23-27 con tres grupos políticos 

derivado del resultado de las elecciones 

municipales y con base a ese diálogo 

formulamos una serie de propuestas como 
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detallar a continuación, comezando pola 

periodicidade das sesións, que se 

propoñen que sexan os xoves, os 

primeiros xoves de cada mes ás dez 

horas en primeira convocatoria, 

continuando pola constitución das 

comisións informativas do Pleno, as 

constitucións das comisións informativas 

do Pleno. Habería oito comisións 

informativas e ordinarias, co cal se 

simplifica a organización dos traballos 

desta corporación co obxecto de darlle 

unha maior axilidade, evidentemente, 

con absoluto respecto á ponderación do 

peso dos diferentes grupos políticos e, 

polo tanto, a través do voto ponderado 

correspondente, existindo a Comisión de 

Voceiras e Voceiros dos grupos 

municipais, neste caso por agora 

voceiros só, por xénero masculino. A 

segunda sería a Comisión de Economía, 

Facenda e Planificación Urbana e 

Administración Xeral, que opera como 

comisión de trámite de asuntos de Pleno 

no caso de que sexan razóns de interese 

xeral e se non cas temáticas xa coñecidas 

en base á estrutura do Goberno, a 

Comisión de Benestar Social, do mesmo 

xeito a Comisión de Fomento e 

Promoción da Cidade, a Comisión de 

Mobilidade, de xeito especial, tendo en 

conta os retos que afrontamos neste 

mandato 2023-2027, a Comisión de 

Transparencia, a Comisión de 

Suxestións e Reclamacións e a Comisión 

de Honras e Distincións.  

 

 

Tamén se crean catro comisións 

especiais, non vou a entrar agora no 

detalle. Estas propostas, pois, tamén se 

fan no só por parte da organización 

municipal, nin por proposta só do 

Goberno, senón que tamén, por dicilo 

dalgún xeito, o mérito tamén é dos 

grupos políticos que non forman parte 

do Goberno, polo tanto, están na 

las que voy a detallar a continuación, 

comenzando por la periodicidad de las 

sesiones, que se proponen que sean los 

jueves, los primeros jueves de cada mes a 

las diez horas en primera convocatoria, 

continuando por la constitución de las 

comisiones informativas del Pleno, las 

constituciones de las comisiones 

informativas del Pleno. Habría ocho 

comisiones informativas y ordinarias, con 

lo cual se simplifica la organización de 

los trabajos de esta corporación con el 

objeto de darle una mayor agilidad, 

evidentemente, con absoluto respeto a la 

ponderación del peso de los diferentes 

grupos políticos y, por lo tanto, a través 

del voto ponderado correspondiente, 

existiendo la Comisión de Portavoces de 

los grupos municipales, en este caso por 

ahora portavoces solo, por género 

masculino. La segunda sería la Comisión 

de Economía, Hacienda y Planificación 

Urbana y Administración General, que 

opera como comisión de trámite de 

asuntos de Pleno en caso de que sean 

razones de interés general y si no con las 

temáticas ya conocidas con base a la 

estructura del Gobierno, la Comisión de 

Bienestar Social, del mismo modo la 

Comisión de Fomento y Promoción de la 

Ciudad, la Comisión de Movilidad, de 

manera especial, teniendo en cuenta los 

retos que afrontamos en este mandato 

2023-2027, la Comisión de 

Transparencia, la Comisión de 

Sugerencias y Reclamaciones y la 

Comisión de Honores y Distinciones.  

 

También se crean cuatro comisiones 

especiales, no voy a entrar ahora en el 

detalle. Estas propuestas, pues también se 

hacen no solo por parte de la 

organización municipal, ni por propuesta 

solo del Gobierno, sino que también, por 

decirlo de alguna manera, el mérito 

también es de los grupos políticos que no 

forman parte del Gobierno, por lo tanto, 
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oposición. A organización da 

Corporación, máis alá das diferenzas 

políticas e das cores políticas tamén 

deben de permitir un alto grao de 

consenso á hora do funcionamento. 

Neste caso contaremos coa Comisión 

Especial da Fachada Marítima para a 

discusión, o estudo e o ditame das 

cuestións relativas ao réxime e o uso dos 

terreos que forman parte dos espazos 

portuarios e da Comisión Especial da 

Área Metropolitana, que ten que ver 

tamén co impulso e para a constitución 

dos órganos de integración de área 

metropolitana da Coruña, un asunto que 

quedou pendente do mandato pasado. 

Tamén a Comisión Especial de Axenda 

Urbana, na cal os tres grupos políticos 

coincidimos na súa necesidade para 

seguir mellorando en torno á Axenda 20-

30 e tamén os programas europeos que 

permiten a financiación de actuacións na 

nosa cidade, non?, e a Comisión 

Especial de Bibliotecas que se acordou 

no pasado mandato e que se entendeu 

que se debía de respectar o acordado por 

este pleno da corporación no mandato 

anterior para estudar unha proposta que 

permita mellorar a rede de bibliotecas 

municipais, incluíndo unha posible 

unificación da rede actual, habendo 

representación de todos os grupos, como 

dicía antes, co voto ponderado.  

 

 

 

Tamén, neste caso o seguinte asunto que 

se trae é o tema do réxime de 

retribucións, asistencias e 

indemnizacións do persoal. Non vou 

entrar en moito detalle porque xa se ten 

dado a coñecer, ao igual que o resto da 

documentación do Pleno, pero si dicir 

que se aborda unha organización en 

torno aos grupos políticos, tanto no 

Goberno como na oposición, que o que 

facilita é que esta cidade, unha vez máis, 

están en la oposición. La organización de 

la Corporación, más allá de las 

diferencias políticas y de los colores 

políticos también deben de permitir un 

alto grado de consenso a la hora del 

funcionamiento. En este caso contaremos 

con la Comisión Especial de la Fachada 

Marítima para la discusión, el estudio y el 

dictamen de las cuestiones relativas al 

régimen y el uso de los terrenos que 

forman parte de los espacios portuarios y 

de la Comisión Especial del Área 

Metropolitana, que tiene que ver también 

con el impulso y para la constitución de 

los órganos de integración de área 

metropolitana de A Coruña, un asunto 

que quedó pendiente del mandato pasado. 

También la Comisión Especial de Agenda 

Urbana, en la cual los tres grupos 

políticos coincidimos en su necesidad 

para seguir mejorando en torno a la 

Agenda 20-30 y también los programas 

europeos que permiten la financiación de 

actuaciones en nuestra ciudad, ¿no?, y la 

Comisión Especial de Bibliotecas que se 

acordó en el pasado mandato y que se 

entendió que se debía de respetar lo 

acordado por este pleno de la 

corporación en el mandato anterior para 

estudiar una propuesta que permita 

mejorar la red de bibliotecas municipales, 

incluyendo una posible unificación de la 

red actual, habiendo representación de 

todos los grupos, como decía antes, con el 

voto ponderado. 

 

También, en este caso el siguiente asunto 

que se trae es el tema del régimen de 

retribuciones, asistencias e 

indemnizaciones del personal. No voy a 

entrar en mucho detalle porque ya se ha 

dado a conocer, al igual que el resto de la 

documentación del Pleno, pero sí decir 

que se aborda una organización en torno 

a los grupos políticos, tanto en el 

Gobierno como en la oposición, que lo 

que facilita es que esta ciudad, una vez 
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poida contar, máis alá das diferenzas 

políticas, pois con representantes que 

poidan facer o seu labor con dignidade, 

que poidan dispoñer de horas de 

adicación ao servizo público e con 

mesura, tamén, por dicilo dalgún xeito, 

non? Sempre son asuntos que despertan 

certo interés, ás veces diría eu que, aínda 

que suprimiron agora o “Sálvame”, 

houbo tentacións no pasado de facer 

causa deste asunto. Eu creo que 

entramos hoxe na normalización, na 

normalización de que, nin máis nin 

menos, houbo persoas que 

lexitimamente querían inventar a roda, 

pero a roda xa estaba inventada e pois 

estamos nun novo tempo e nese novo 

tempo o que se fai, pois, seguramente é 

darlle normalidade. 

 

Esta corporación municipal por acordo 

de todos os grupos vai a ser a 

corporación municipal de toda Galicia 

de exemplo onde o Goberno contará cos 

medios que precise contar e a oposición 

tamén contará cos medios que precise 

contar. Polo tanto, creo que destas 

cousas hai que falar con absoluta 

normalidade, con absoluta transparencia.  

 

 

A proposta que se trae hoxe aquí é 

coñecida no ámbito da Alcaldía, as 

retribucións. Quero recordar hoxe que a 

proposta que se fai é un 20 % inferior ao 

máximo legal, é dicir, a proposta que se 

trae a este pleno supón un 20% inferior 

ao que estipula a Lei Xeral de 

Presupostos do Estado. Creo que non é 

un asunto menor tamén dar este dato. 

Creo que ademais diso, dicía antes que 

no só o Goberno conta con adicación ao 

servizo público, senón que tamén é moi 

importante que a oposición poida facer o 

seu traballo con dignidade e, polo tanto, 

tamén cun reflexo a través das 

adicacións exclusivas ou parciais. Este 

más, pueda contar, más allá de las 

diferencias políticas, pues con 

representantes que puedan hacer su labor 

con dignidad, que puedan disponer de 

horas de dedicación al servicio público y 

con mesura, también, por decirlo de 

alguna manera, ¿no? Siempre son asuntos 

que despiertan cierto interés, a veces diría 

yo que, aunque suprimieron ahora el 

“Sálvame”, hubo tentaciones en el pasado 

de hacer causa de este asunto. Yo creo 

que entramos hoy en la normalización, en 

la normalización de que, nada más y nada 

menos, hubo personas que legítimamente 

querían inventar la rueda, pero la rueda 

ya estaba inventada y, pues estamos en un 

nuevo tiempo y en ese nuevo tiempo lo que 

se hace, pues seguramente es darle 

normalidad. 

 

Esta corporación municipal por acuerdo 

de todos los grupos va a ser la 

corporación municipal de toda Galicia de 

ejemplo donde el Gobierno contará con 

los medios que precise contar y la 

oposición también contará con los medios 

que precise contar. Por lo tanto, creo que 

de estas cosas hay que hablar con 

absoluta normalidad, con absoluta 

transparencia.  

 

La propuesta que se trae hoy aquí es 

conocida en el ámbito de la Alcaldía, las 

retribuciones. Quiero recordar hoy que la 

propuesta que se hace es un 20 % inferior 

al máximo legal, es decir, la propuesta 

que se trae a este pleno supone un 20% 

inferior a lo que estipula la Ley General 

de Presupuestos del Estado. Creo que no 

es un asunto menor también dar este dato. 

Creo que además de eso, decía antes que 

no solo el Gobierno cuenta con 

dedicación al servicio público, sino que 

también es muy importante que la 

oposición pueda hacer su trabajo con 

dignidad y, por lo tanto, también con un 

reflejo a través de las dedicaciones 
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acordo político leva consigo que o grupo 

máis numeroso da oposición poida 

contar con tres adicacións exclusivas, 

con dúas parciais ao 80 % e con 7 

parciais ao 50 %, é dicir, o conxunto do 

grupo municipal poderá dispor de 

dedicación ao servizo público con 

dignidade, como dicía antes, non? 

Tamén o grupo da oposición, que é neste 

caso o grupo do BNG, contará con dúas 

dedicacións exclusivas e con dúas 

dedicacións parciales ao 80 %. Polo 

tanto, estamos diante dunha corporación 

que non fai causa de asuntos que moitas 

veces se teñen utilizado coma arma 

arroxadiza. Creo que destas cousas hai 

que falar con absoluta normalidade e 

facer pedagoxía, o contrario creo que 

non ten moito sentido, non hai nada que 

non se poida contar e que non se poida 

dicir con absoluta transparencia.  

 

 

Tamén estará contemplado, por si nalgún 

momento do mandato houbera cambios 

nos grupos municipais e as razóns 

diversas fixera que as persoas que 

entraran tiveran outro tipo de situacións 

e, polo tanto, os órganos, están previstos 

a súas correspondentes indemnizacións 

para os Plenos, as comisións e os 

diferentes órganos do Concello. Creo 

que eso tamén queda resaltado, 

loxicamente, todo eso tendo en conta, 

como dicía antes, que dende o ano 2019 

todos os membros da Corporación viron 

actualizado o seu salario por decisión da 

norma estatal. É dicir, a norma estatal 

fixo que se foran incrementando os 

salarios, agora o que se produce é un 

pequeno axuste.  

 

En calquera caso, creo que estamos 

diante dunha decisión que hai que tomar 

ao comezo do mandato e que se fai con 

absoluta normalidade. Esto tamén leva 

consigo máis cousas, que non quero 

exclusivas o parciales. Este acuerdo 

político lleva consigo que el grupo más 

numeroso de la oposición pueda contar 

con tres dedicaciones exclusivas, con dos 

parciales al 80 % y con 7 parciales al 50 

%, es decir, el conjunto del grupo 

municipal podrá disponer de dedicación 

al servicio público con dignidad, como 

decía antes, ¿no? También el grupo de la 

oposición, que es en este caso el grupo del 

BNG, contará con dos dedicaciones 

exclusivas y con dos dedicaciones 

parciales al 80 %. Por lo tanto, estamos 

ante una corporación que no hace causa 

de asuntos que muchas veces se han 

utilizado como arma arrojadiza. Creo que 

de estas cosas hay que hablar con 

absoluta normalidad y hacer pedagogía, 

lo contrario creo que no tiene mucho 

sentido, no hay nada que no se pueda 

contar y que no se pueda decir con 

absoluta transparencia. 

 

También estará contemplado, por si en 

algún momento del mandato hubiera 

cambios en los grupos municipales y las 

razones diversas hiciera que las personas 

que entrasen tuvieran otro tipo de 

situaciones y, por lo tanto, los órganos, 

están previstos sus correspondientes 

indemnizaciones para los Plenos, las 

comisiones y los diferentes órganos del 

Ayuntamiento. Creo que eso también 

queda resaltado, lógicamente, todo eso 

teniendo en cuenta, como decía antes, que 

desde el año 2019 todos los miembros de 

la Corporación han visto actualizado su 

salario por decisión de la norma estatal. 

Es decir, la norma estatal hizo que se 

fuesen incrementando los salarios, ahora 

lo que se produce es un pequeño ajuste.  

 

En cualquier caso, creo que estamos ante 

una decisión que hay que tomar al inicio 

del mandato y que se hace con absoluta 

normalidad. Esto también lleva consigo 

más cosas, que no quiero dejar de decir 
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deixar de dicir hoxe aquí, aínda que son 

obxecto da Xunta de Goberno Local e, 

polo tanto, forma parte do acordo 

político, non se votan neste salón de 

Plenos. A representación nas empresas 

públicas municipais contará cos grupos 

da oposición de forma proporcional e 

recollendo a proporcionalidade que hai 

neste pleno e polo tanto respectando as 

posicións que ten cada quen que, é dicir, 

tamén forma parte do acordo político. 

Podía non dicirse, pero é que non hai 

ningún problema por explicalo, todo o 

contrario, é dicir, todos representamos 

aos coruñeses e ás coruñesas e esas 

posicións deben de verse reflexadas e 

creo que cando estamos a falar destes 

temas non hai ningún problema por 

manter as diferenzas políticas, que cada 

un defenda as súas ideas, pero non facer 

causa de asuntos, que desde logo que o 

único que fomentan e teñen fomentado é 

a antipolítica e o populismo.  

 

 

Sei que me podo aforrar estes 

comentarios, pero é que ao final na vida 

un pode posicionarse ou non 

posicionarse. Por sorte os sarpullidos 

teñen durado pouco tempo, teñen durado 

pouco tempo, teñen sido bastante 

nocivos para a sociedade.  

 

As responsabilidades públicas levan 

consigo tempo e adicación. Aquí non 

falamos de xornadas laborais de oito 

horas, falamos de 24 horas, 7 días á 

semana, 365 días do ano, e esto en vez 

de contalo nos pasillos hai que contalo 

nas institucións e nos salóns de plenos e 

nas cámaras lexislativas, a quen lle 

corresponda, para facer pedagoxía, 

porque frente ao populismo e ao 

negacionismo só se pode actuar con 

transparencia e falando claro i, polo 

tanto, o combate político, a discusión 

debe de facerse en términos absolutos, 

hoy aquí, aunque son objeto de la Junta 

de Gobierno Local y, por lo tanto, forma 

parte del acuerdo político, no se votan en 

este salón de Plenos. La representación 

en las empresas públicas municipales 

contará con los grupos de la oposición de 

forma proporcional y recogiendo la 

proporcionalidad que hay en este pleno y, 

por lo tanto, respetando las posiciones 

que tiene cada uno que, es decir, también 

forma parte del acuerdo político. Podía 

no decirse, pero es que no hay ningún 

problema por explicarlo, todo lo 

contrario, es decir, todos representamos a 

los coruñeses y a las coruñesas y esas 

posiciones deben de verse reflejadas y 

creo que cuando estamos hablando de 

estos temas no hay ningún problema por 

mantener las diferencias políticas, que 

cada uno defienda sus ideas, pero no 

hacer causa de asuntos, que desde luego 

que lo único que fomentan y han 

fomentado es la antipolítica y el 

populismo.  

 

Sé que me puedo ahorrar estos 

comentarios, pero es que al final en la 

vida uno puede posicionarse o no 

posicionarse. Por suerte los sarpullidos 

han durado poco tiempo, han durado 

poco tiempo, han sido bastante nocivos 

para la sociedad.  

 

Las responsabilidades públicas llevan 

consigo tiempo y dedicación. Aquí no 

hablamos de jornadas laborales de ocho 

horas, hablamos de 24 horas, 7 días a la 

semana, 365 días del año, y esto en vez de 

contarlo en los pasillos hay que contarlo 

en las instituciones y en los salones de 

plenos y en las cámaras legislativas, a 

quién le corresponda, para hacer 

pedagogía, porque frente al populismo y 

al negacionismo solo se puede actuar con 

transparencia y hablando claro y, por lo 

tanto, el combate político, la discusión 

debe de hacerse en términos absolutos, de 
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de normalidade, con absoluto respecto. 

Non quero falar do que pasaba no ano 

2003 ou no ano 2007, onde os salarios 

desta corporación, se botamos a vista 

atrás, eran moi parecidos aos de hoxe, 20 

anos despois, 20 anos despois. 

 

Polo tanto, todos aqueles que creron que 

os salarios tiñan que ser tres salarios 

mínimos, todas esas cousas que dicían, 

que despois non eran verdade, bueno, 

pois eu creo que xa tiveron a resposta 

oportuna por parte da cidadanía. Tamén 

un se pode aforrar o comentario, pero é 

que a min non me apetece facelo, porque 

entre o ano 15, 16,17 e 18 tiven que 

observar como se nos criminalizaba ás 

persoas que participabamos en política e 

eu creo que non hai que permitir eso 

nunca, e se falaba case con certo medo e 

temor a defender cousas que hoxe volve 

a non existir ese medo, por sorte, de 

defendelas con normalidade. Defender 

os salarios das persoas que teñen 

responsabilidade é algo digno, a política 

é algo digno, o servizo público é algo 

digno, o servizo público é algo digno e, 

polo tanto, non hai que facelo nin pola 

porta de atrás nin cuchicheando, hai que 

dicilo con voz alta e clara, porque unha 

das discusións que houbo, saben?, nas 

Cortes de Cádiz en torno á 

representación pública tiña que ver 

precisamente con isto, e tiña que ver con 

que todos e todas puideramos 

representar aos cidadáns.  

 

 

Durante un tempo neste país só podían 

dedicarse á política aqueles que tiñan 

moitos recursos. En Castelá A Mancha 

tiveron esa tentación fai poucos anos e 

volvíamos a idea de que só o 

farmacéutico, o notario, é dicir, a xente 

con moitos posibles, podía dedicar unha 

parte do seu tempo á representación 

pública. A conquista, unha das 

normalidad, con absoluto respeto. No 

quiero hablar de lo que pasaba en el año 

2003 o en el año 2007, donde los salarios 

de esta corporación, si echamos la vista 

atrás, eran muy parecidos a los de hoy, 20 

años después, 20 años después. 

 

Por lo tanto, todos aquellos que creyeron 

que los salarios tenían que ser tres 

salarios mínimos, todas esas cosas que 

decían, que después no eran verdad, 

bueno, pues yo creo que ya tuvieron la 

respuesta oportuna por parte de la 

ciudadanía. También uno se puede 

ahorrar el comentario, pero es que a mí 

no me apetece hacerlo, porque entre el 

año 15, 16, 17 y 18 tuve que observar 

cómo se nos criminalizaba a las personas 

que participábamos en política y yo creo 

que no hay que permitir eso nunca, y se 

hablaba casi con cierto miedo y temor a 

defender cosas que hoy vuelve a no existir 

ese miedo, por suerte, de defenderlas con 

normalidad. Defender los salarios de las 

personas que tienen responsabilidad es 

algo digno, la política es algo digno, el 

servicio público es algo digno, el servicio 

público es algo digno y, por lo tanto, no 

hay que hacerlo ni por la puerta de atrás 

ni cuchicheando, hay que decirlo con voz 

alta y clara, porque una de las 

discusiones que hubo, ¿saben?, en las 

Cortes de Cádiz en torno a la 

representación pública tenía que ver 

precisamente con esto, y tenía que ver con 

que todos y todas pudiéramos representar 

a los ciudadanos.  

 

Durante un tiempo en este país solo 

podían dedicarse a la política aquellos 

que tenían muchos recursos. En Castilla 

La Mancha tuvieron esa tentación hace 

pocos años y volvíamos a la idea de que 

solo el farmacéutico, el notario, es decir, 

la gente con muchos posibles, podía 

dedicar una parte de su tiempo a la 

representación pública. La conquista, una 
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conquistas da democracia é, 

precisamente, que o servizo público, ao 

que ninguén vén a lucrarse, se poida 

facer con dignidade i, polo tanto, o 

exercicio que estamos facendo hoxe aquí 

é un exercicio de normalidade 

democrática, expoñéndose un 

publicamente ás críticas, sen dúbida 

ningunha, e aos exercicios de control e 

de fiscalización, sen dúbida ningunha, 

pero facendo algo noble, algo noble, e eu 

creo que hai que dicilo e hai que facelo.  

 

Nada máis nesta primeira intervención e 

moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Iniciamos a quenda de debate. Turno 

para o Bloque Nacionalista Galego, 

señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

En primeiro lugar, como é habitual na 

primeira intervención, quero saudar ao 

público que estea seguindo este pleno, 

ao persoal do Concello, as traballadoras 

e traballadores da prensa e aos membros 

da Corporación, e como é o primeiro 

Pleno no que temos a oportunidade de 

intervir, aproveito para desexarlles a 

todos e todas o mellor no novo mandato.  

 

 

O asunto que agora se debate forma 

parte, como se vén de dicir, dun acordo 

de organización máis amplo subscrito 

polos tres grupos municipais, pois 

contempla tamén outras cuestións que 

non están incluídas na orde do día deste 

pleno ao requiriren doutra tramitación, 

por iso vou referirme na miña 

de las conquistas de la democracia es, 

precisamente, que el servicio público, al 

que nadie viene a lucrarse, se pueda 

hacer con dignidad y, por lo tanto, el 

ejercicio que estamos haciendo hoy aquí 

es un ejercicio de normalidad 

democrática, exponiéndose uno 

públicamente a las críticas, sin duda 

alguna, y a los ejercicios de control y de 

fiscalización, sin duda alguna, pero 

haciendo algo noble, algo noble, y yo creo 

que hay que decirlo y hay que hacerlo. 

 

Nada más en esta primera intervención y 

muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Iniciamos el turno de debate. Turno para 

el Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, como es habitual en la 

primera intervención, quiero saludar al 

público que esté siguiendo este pleno, al 

personal del Ayuntamiento, a las 

trabajadoras y trabajadores de la prensa 

y a los miembros de la Corporación, y 

como es el primer Pleno en el que 

tenemos la oportunidad de intervenir, 

aprovecho para desearles a todos y todas 

lo mejor en el nuevo mandato. 

 

El asunto que ahora se debate forma 

parte, como se acaba de decir, de un 

acuerdo de organización más amplio 

suscrito por los tres grupos municipales, 

pues contempla también otras cuestiones 

que no están incluidas en el orden del día 

de este pleno al requerir de otra 

tramitación, por eso me voy a referir en 
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intervención a ese acordo no seu 

conxunto. E comezo dicindo que é unha 

boa noticia que dese acordo participasen 

os tres grupos municipais. Alén das 

diferenzas políticas, asuntos que afectan 

ao funcionamento da nova Corporación 

é bo que conten co consenso de todos, 

aínda que todo acordo comporte algunha 

renuncia a respecto das formulacións 

iniciais.  

 

 

Contémplanse compromisos que forman 

parte do acordo de investidura, subscrito 

entre o PSdeG PSOE e o BNG, como o 

mantemento da participación da 

oposición na Xunta de Goberno Local e 

noutros órganos, caso do Consello de 

Administración de EMALCSA, EMVSA 

e EDAR de Bens e dos órganos reitores 

do IMCE, Consorcio de Turismo e 

Congresos, Consorcio para a promoción 

da Música, Fundación EMALCSA ou 

Fundación Luís Seoane.  

 

Loxicamente, non temos ningunha 

obxección a que o Goberno local se dote 

das dedicacións e da estrutura de 

asesores necesaria, mais o labor da 

oposición tamén é moi importante, 

correspóndelle fiscalizar a xestión do 

Goberno e dar impulso ao Concello a 

través das súas iniciativas, por iso no 

acordo tamén se contempla dotar aos 

grupos municipais dos recursos 

suficientes para o exercicio do seu labor. 

E cremos que a importancia do labor da 

oposición debe verse tamén reflectido 

coa presidencia dalgunha comisión, e 

nese sentido teño que dicir que a 

proposta de comisións non é a que nos 

gustaría, non discutimos a necesidade de 

reducir o número de comisións, pois 

moitas das que existían no pasado 

mandato non foron eficaces, e de feito 

apenas se reuniron, mais dubidamos da 

conveniencia de que asuntos de índole 

mi intervención a ese acuerdo en su 

conjunto. Y comienzo diciendo que es una 

buena noticia que de ese acuerdo 

participaran los tres grupos municipales. 

Dejando a un lado las diferencias 

políticas, asuntos que afectan al 

funcionamiento de la nueva Corporación 

es bueno que cuenten con el consenso de 

todos, aunque todo acuerdo comporte 

alguna renuncia respeto de los 

planteamientos iniciales.  

 

Se contemplan compromisos que forman 

parte del acuerdo de investidura, suscrito 

entre el PSdeG PSOE y el BNG, como el 

mantenimiento de la participación de la 

oposición en la Junta de Gobierno Local y 

en otros órganos, caso del Consejo de 

Administración de EMALCSA, EMVSA y 

EDAR de Bens y de los órganos rectores 

del IMCE, Consorcio de Turismo y 

Congresos, Consorcio para la promoción 

de la Música, Fundación EMALCSA o 

Fundación Luís Seoane. 

 

Lógicamente, no tenemos ninguna 

objeción a que el Gobierno local se dote 

de las dedicaciones y de la estructura de 

asesores necesaria, pero la labor de la 

oposición también es muy importante, le 

corresponde fiscalizar la gestión del 

Gobierno y dar impulso al Ayuntamiento 

a través de sus iniciativas, por eso en el 

acuerdo también se contempla dotar a los 

grupos municipales de los recursos 

suficientes para el ejercicio de su labor. Y 

creemos que la importancia de la labor de 

la oposición debe verse también reflejada 

con la presidencia de alguna comisión, y 

en ese sentido tengo que decir que la 

propuesta de comisiones no es la que nos 

gustaría, no discutimos la necesidad de 

reducir el número de comisiones, pues 

muchas de las que existían en el pasado 

mandato no fueron eficaces, y de hecho 

apenas se reunieron, pero dudamos de la 

conveniencia de que asuntos de índole tan 
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tan diversa como economía e facenda, 

urbanismo, vivenda e rehabilitación e 

edificación, medio ambiente, 

infraestruturas ou atención cidadá, 

seguridade e tráfico se substancien 

nunha única comisión ou noutra 

comisións, comisión —perdón— 

asuntos tan variados como cultura, 

memoria histórica e normalización 

lingüística, deporte ou turismo, 

comercio, mercados, hostalería e 

relacións institucionais. Mais, en 

calquera caso, foi decisión da alcaldesa 

dotar ao Goberno desta estrutura. É unha 

decisión que non compartimos, 

dubidamos da eficacia dese modelo, 

mais como queira que o grupo municipal 

do PSOE decidiu unilateralmente 

gobernar en solitario e en minoría, terá 

que asumir tamén as consecuencias que 

se deriven desa decisión.  

 

Iso si, valoramos positivamente que se 

cren as comisións especiais relativas ao 

futuro dos terreos do Porto Interior, área 

metropolitana e Axenda Urbana. A 

definición do futuro dos terreos do porto 

interior é un asunto estratéxico para a 

cidade, como é atender a realidade 

metropolitana da Coruña. Sen ir máis 

lonxe, esta mesma semana coñecíamos 

os datos do Instituto Galego de 

Estatística que indican que A Coruña ten 

unha poboación vencellada de 343.000 

persoas se aos residentes lles unimos as 

persoas que acotío acoden á Coruña por 

razóns de traballo, estudos ou doutra 

índole, un indicador claro da dinámica 

metropolitana da área da Coruña. Por iso 

desexamos que a definición do futuro 

dos terreos portuarios e a creación da 

área metropolitana cobren impulso neste 

mandato.  

 

 

Valoramos tamén positivamente a 

constitución da Comisión para o estudo 

diversa como economía y hacienda, 

urbanismo, vivienda y rehabilitación, y 

edificación, medio ambiente, 

infraestructuras o atención ciudadana, 

seguridad y tráfico se sustancien en una 

única comisión o en otra comisiones, 

comisión —perdón— asuntos tan variados 

como cultura, memoria histórica y 

normalización lingüística, deporte o 

turismo, comercio, mercados, hostelería y 

relaciones institucionales. Pero, en 

cualquier caso, fue decisión de la 

alcaldesa dotar al Gobierno de esta 

estructura. Es una decisión que no 

compartimos, dudamos de la eficacia de 

ese modelo, pero comoquiera que el 

grupo municipal del PSOE decidió 

unilateralmente gobernar en solitario y en 

minoría, tendrá que asumir también las 

consecuencias que se deriven de esa 

decisión. 

 

Eso sí, valoramos positivamente que se 

creen las comisiones especiales relativas 

al futuro de los terrenos del Puerto 

Interior, área metropolitana y Agenda 

Urbana. La definición del futuro de los 

terrenos del puerto interior es un asunto 

estratégico para la ciudad, como es 

atender la realidad metropolitana de A 

Coruña. Sin ir más lejos, esta misma 

semana conocíamos los datos del Instituto 

Gallego de Estadística que indican que A 

Coruña tiene una población vinculada de 

343.000 personas si a los residentes les 

unimos las personas que a todas horas 

acuden a A Coruña por razones de 

trabajo, estudios o de otra índole, un 

indicador claro de la dinámica 

metropolitana del área de A Coruña. Por 

eso deseamos que la definición del futuro 

de los terrenos portuarios y la creación 

del área metropolitana cobren impulso en 

este mandato.  

 

Valoramos también positivamente la 

constitución de la Comisión para el 
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da internalización das bibliotecas, 

contemplada tamén no acordo de 

investidura subscrito polo BNG e o 

PSOE. 

 

En calquera caso, as comisións son 

órganos de funcionamento interno da 

Corporación, non son estrito senso 

órganos de participación, por iso cremos 

que é fundamental que se cumpra o 

establecido no acordo de investidura ao 

respecto dos Consellos de participación, 

creando o Consello Económico e Social, 

desenvolvendo o Consello Municipal de 

Cultura e asegurando a convocatoria de 

xeito regular dos consellos de Deportes, 

Inclusión Social, do Consello de Saúde, 

así como dos seus grupos de traballo.  

 

 

Remato xa, anunciando o voto favorábel 

do BNG.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Jorquera, gracias ao 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Lorenzo.  

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Bos días a todos, gracias, (óese o timbre 

dun teléfono móbil)—perdón— gracias, 

señora alcaldesa. 

 

Ben, bos días a todos e a todas, e a 

todos os membros da Corporación 

municipal, sobre todo a aqueles 

concelleiros que por primeira vez, pois 

sentan neste pleno, os meus mellores 

desexos para todos, porque á parte os 

seus éxitos serán os éxitos da cidade 

tamén e, por suposto, saudar a todos os 

estudio de la internalización de las 

bibliotecas, contemplada también en el 

acuerdo de investidura suscrito por el 

BNG y el PSOE. 

 

En cualquier caso, las comisiones son 

órganos de funcionamiento interno de la 

Corporación, no son en estricto sentido 

órganos de participación, por eso 

creemos que es fundamental que se 

cumpla lo establecido en el acuerdo de 

investidura respecto a los Consejos de 

participación, creando el Consejo 

Económico y Social, desarrollando el 

Consejo Municipal de Cultura y 

asegurando la convocatoria de manera 

regular de los consejos de Deportes, 

Inclusión Social, del Consejo de Salud, así 

como de sus grupos de trabajo.  

 

Finalizo ya, anunciando el voto favorable 

del BNG. 

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Jorquera, gracias al 

Bloque Nacionalista Galego.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Lorenzo.  

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Buenos días a todos, gracias, (se oye el 

timbre de un teléfono móvil) —perdón— 

gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, buenos días a todos y a todas y a 

todos los miembros de la Corporación 

municipal, sobre todo a aquellos 

concejales que por primera vez, pues se 

sientan en este pleno, mis mejores deseos 

para todos, porque aparte sus éxitos serán 

los éxitos de la ciudad también y, por 

supuesto, saludar a todos los medios de 
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medios de comunicación, ao persoal do 

Concello e a todas aquelas persoas que 

nos seguen a través da retransmisión en 

directo. 

 

Dicía ben o señor Lage cando empezaba 

a súa disertación, que este era un pleno 

de organización, que era o Pleno que 

saía do novo mandato, da nova 

representación que nos deran os 

coruñeses o pasado 28 de maio. 

Indubidablemente, eu quero lembrar que 

nesas eleccións o 28 de maio o Partido 

Popular foi o partido máis votado, os 

coruñeses son os que queren, quixeron 

que fose o noso proxecto de cidade o 

máis votado, de feito tivemos máis de 

42.000 votos, sumamos máis de tres 

concelleiros e tivemos unha diferenza de 

case 6.000 votos co Partido Socialista 

que baixaron, a pesar de gobernar, en 

máis de 1.400 votos. Por iso digo que 

son os coruñeses os que nos dixeron que 

querían que gobernase o Partido 

Popular. A realidade é moi distinta, a 

realidade é que, polo noso sistema 

democrático, pois indubidablemente, ás 

veces prodúcense estes pactos de 

perdedores.  

 

A min gustaríame ter gobernado porque 

ese é o mandato que recibín dos 

cidadáns, pero aquí uníronse dúas 

forzas que perderon as eleccións, e 

tamén me doe que, doutra banda, pois 

desde Santiago, dona Ana Pontón 

marcase as directrices dicindo desde o 

primeiro día: calquera pacto menos co 

Partido Popular. Pois se cadra ese 

pacto co Partido Popular beneficiaría 

moito máis ao futuro desta cidade. 

 

Pero ben, eu quero dicir que son a 

oposición Isto obrígame, por unha 

banda, a ser unha persoa... Vou facer 

unha oposición leal, vou facer unha 

oposición construtiva, por suposto, e vou 

comunicación, al personal del 

Ayuntamiento y a todas aquellas personas 

que nos siguen por streaming. 

 

 

Decía bien el señor Lage cuando 

empezaba su disertación, que este era un 

pleno de organización, que era el Pleno 

que salía del nuevo mandato, de la nueva 

representación que nos habían dado los 

coruñeses el pasado 28 de mayo. 

Indudablemente, yo quiero recordar que 

en esas elecciones el 28 de mayo el 

Partido Popular fue el partido más votado, 

los coruñeses son los que quieren, 

quisieron que fuera nuestro proyecto de 

ciudad el más votado, de hecho tuvimos 

más de 42.000 votos, hemos sumando más 

de tres concejales y hemos tenido una 

diferencia de casi 6.000 votos con el 

Partido Socialista que han bajado, pese a 

gobernar, en más de 1.400 votos. Por eso 

digo que son los coruñeses los que nos 

han dicho que querían que gobernara el 

Partido Popular. La realidad es muy 

distinta, la realidad es que, por nuestro 

sistema democrático, pues 

indudablemente, a veces se producen estos 

pactos de perdedores.  

 

A mí me gustaría haber gobernado porque 

ese es el mandato que recibí de los 

ciudadanos, pero aquí se han unido dos 

fuerzas que han perdido las elecciones, y 

también me duele que, por otro lado, pues 

desde Santiago, doña Ana Pontón haya 

marcado las directrices diciendo desde el 

primer día: cualquier pacto menos con el 

Partido Popular. Pues a lo mejor ese pacto 

con el Partido Popular beneficiaría mucho 

más al futuro de esta ciudad.  

 

Pero bueno, yo quiero decir que soy la 

oposición. Esto me obliga, por un lado, a 

ser una persona... Voy a hacer una 

oposición leal, voy a hacer una oposición 

constructiva, por supuesto, y voy a hacer 
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facer unha oposición positiva, sobre 

todo poñendo por encima de todo os 

intereses da Coruña e dos coruñeses, 

pero tamén, por suposto, vou ser unha 

oposición firme, vou facer unha 

oposición fiscalizadora e rigorosa, 

porque o que importa sobre todo é a 

cidade. E isto fixémolo xa antes, temos 

probas de que nós actuamos sempre así 

en temas tan importantes como foi o 

novo CHUAC ou a Intermodal, en que o 

Partido Popular foi o que apoiou ao 

Goberno socialista fronte aos demais 

partidos que naquel momento formaban 

a Corporación, que votaron en contra. 

 

 

E creo que é fundamental o diálogo e 

quizais neste momento vou facer unha 

parada e agradecer, como dixo o señor 

Jorquera e o señor Lage, este diálogo 

construtivo que tivemos para este pleno 

de organización. A verdade que foi un 

descubrimento, vostede señor Lage, 

quero dicirlle, foi moi gratificante estas 

reunións a tres, que nos tivesen en conta 

á oposición, porque no anterior 

mandato moi poucas veces 

escoitóusenos —e iso que sempre 

tendemos a man— e creo que é 

importante que este inicio deste diálogo 

que pode marcar, que pode marcar o 

futuro do que debe ser esta corporación 

municipal. Teño as miñas dúbidas e 

exprésoo publicamente, teño as miñas 

dúbidas porque xa pasou outras veces. A 

señora alcaldesa no seu propio discurso 

de investidura falaba dese diálogo, pero 

tamén fai catro anos tamén falou dese 

diálogo e eu non sei se é porque non 

quixo ou porque non puido, ese diálogo 

coa oposición non se fixo, e eu creo que 

debemos agora cambiar as formas. O 

resultado electoral está aí, a xente 

estaba farta de certas políticas 

populistas, a xente quere unha política 

construtiva e creo que o noso é o 

una oposición positiva, sobre todo 

poniendo por encima de todo los intereses 

de La Coruña y de los coruñeses, pero 

también, por supuesto, voy a ser una 

oposición firme, voy a hacer una 

oposición fiscalizadora y rigurosa, porque 

lo que importa sobre todo es la ciudad. Y 

esto lo hemos hecho ya antes, tenemos 

pruebas de que nosotros hemos siempre 

actuado así en temas tan importantes 

como fue el nuevo CHUAC o la 

Intermodal, en que el Partido Popular fue 

el que apoyó al Gobierno socialista frente 

a los demás partidos que en aquel 

momento formaban la Corporación, que 

votaron en contra.  

 

Y creo que es fundamental el diálogo y 

quizás en este momento voy a hacer una 

parada y agradecer, como ha dicho el 

señor Jorquera y el señor Lage, este 

diálogo constructivo que hemos tenido 

para este pleno de organización. La verdad 

que fue un descubrimiento, usted señor 

Lage, quiero decirle, fue muy gratificante 

estas reuniones a tres, que nos tuvieran en 

cuenta a la oposición, porque en el 

anterior mandato muy pocas veces se nos 

escuchó —y eso que siempre tendimos la 

mano— y creo que es importante que este 

inicio de este diálogo que puede marcar, 

que puede marcar el futuro de lo que debe 

ser esta corporación municipal. Tengo mis 

dudas y lo expreso públicamente, tengo 

mis dudas porque ya pasó otras veces. La 

señora alcaldesa en su propio discurso de 

investidura hablaba de ese diálogo, pero 

también hace cuatro años también habló 

de ese diálogo y yo no sé si es porque no 

quiso o porque no pudo, ese diálogo con 

la oposición no se hizo, y yo creo que 

debemos ahora cambiar las formas. El 

resultado electoral está ahí, la gente estaba 

harta de ciertas políticas populistas, la 

gente quiere una política constructiva y 

creo que el nuestro es el mandato que nos 

han dado a todos y sobre eso tenemos que 
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mandato que nos deron a todos e sobre 

iso temos que traballar. Por iso creo que 

este diálogo que, ben, ten os seus 

resultados.  

 

É verdade, señor Jorquera, eu tamén 

non estou conforme con todo o que 

acordamos, gustaríame que fosen doutra 

maneira, pero en todo acordo ten que 

haber cesións, loxicamente, ten que 

haber posicións e non en todo se gaña 

nin en todo se perde, pero si que por 

suposto haxa un consenso. Conseguimos 

nese diálogo, entre os tres conseguir ese 

consenso, aínda que nos gustaría a 

todos outro tipo de organización, pero 

creo que o importante é realmente 

chegar a ese acordo. Porque ese acordo 

que pode ser un exemplo para seguir no 

futuro, creo que é moi importante para a 

cidade, porque nos temos que enfrontar 

a moitos retos.  

 

Temos retos de futuro como é a 

formulación do que é a futura fachada 

marítima. Dicía o señor Lage que a el 

gustáballe tomar posición e que había 

veces que había que falar claro sobre 

certos temas. Nós imos estar aí, imos a 

tomar posición sempre. Queremos saber 

que vai ser do futuro dos peiraos e sobre 

todo da condonación da débeda. Xa o 

digo claro, dáme igual o partido que 

goberne en Madrid e o partido que 

goberne na Xunta, vou esixir sempre, 

vou pedir a condonación desa débeda ou 

a medida equivalente, a débeda co 

Porto. Eu sei que vostedes teñen 

posturas distintas, polo menos durante o 

anterior Goberno vostedes negáronse a 

pedir esa condonación e o Bloque 

esixiuna. Non sei agora nese acordo que 

chegaron se realmente van unir as súas 

forzas. O que si lles digo claro, que 

goberne quen goberne, eu vou esixir 

sempre esa condonación, ese trato 

igualitario que fixo o señor Pedro 

trabajar. Por eso creo que este diálogo, 

qué bueno, tiene sus resultados.  

 

 

 

Es verdad, señor Jorquera, yo también no 

estoy conforme con todo lo que hemos 

acordado, me gustaría que fueran de otra 

manera, pero en todo acuerdo tiene que 

haber cesiones, lógicamente, tiene que 

haber posiciones y no en todo se gana ni 

en todo se pierde, pero sí que por supuesto 

haya un consenso. Conseguimos en ese 

diálogo, entre los tres conseguir ese 

consenso, aunque nos gustaría a todos otro 

tipo de organización, pero creo que lo 

importante es realmente llegar a ese 

acuerdo. Porque ese acuerdo que puede 

ser un ejemplo a seguir en el futuro, creo 

que es muy importante para la ciudad, 

porque nos tenemos que enfrentar a 

muchos retos.  

 

Tenemos retos de futuro como es el 

planteamiento de lo que es la futura 

fachada marítima. Decía el señor Lage que 

a él le gustaba posicionarse y que había 

veces que había que hablar claro sobre 

ciertos temas. Nosotros vamos a estar ahí, 

nos vamos a posicionar siempre. 

Queremos saber qué va a ser del futuro de 

los muelles y sobre todo de la 

condonación de la deuda. Ya lo digo claro, 

me da igual el partido que gobierne en 

Madrid y el partido que gobierne en la 

Xunta, voy a exigir siempre, voy a pedir la 

condonación de esa deuda o la medida 

equivalente, la deuda con el Puerto. Yo sé 

que ustedes tienen posturas distintas, al 

menos durante el anterior Gobierno 

ustedes se negaron a pedir esa 

condonación y el Bloque la exigió. No sé 

ahora en ese acuerdo que han llegado si 

realmente van a unir sus fuerzas. Lo que sí 

les digo claro, que gobierne quien 

gobierne, yo voy a exigir siempre esa 

condonación, ese trato igualitario que hizo 
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Sánchez con Valencia. 

 

Tamén hai outros temas como o tema de 

Nostián, temos que posicionarnos con 

respecto ao mesmo, que modelo de 

xestión queremos, pero sobre todo que 

tamén se abra o diálogo co Consorcio 

das Mariñas, que non existiu durante 

estes anos e creo que é fundamental 

para a viabilidade da planta. 

 

Tamén temos un tema de futuro moi 

importante, o transporte público, que 

tamén temos que sentarnos para buscar 

a mellora dese servizo que vai beneficiar 

a todos os cidadáns e é o que nos están 

demandando todos os cidadáns. E por 

suposto, temos que sentarnos a falar, 

non só entre nós, senón tamén cos 

concellos limítrofes, sobre as grandes 

infraestruturas que están pendentes 

aínda nesta cidade, tanto viarias, 

ferroviarias como áreas. 

 

 

Temos que traballar, por suposto, para 

reter e atraer talento. Temos un 

problema coa xente nova nesta cidade. 

Máis de 16.000 mozos tiveron que irse a 

vivir fóra desta cidade e hoxe estámolo 

vendo polos propios xornais, polas 

noticias, que non atopan..., que nesta 

cidade non hai pisos para que os mozos, 

por exemplo, poidan vir estudar. Temos 

un problema de vivenda que temos que 

solucionar e que temos enfrontarnos, e 

temos que traballar todos xuntos.  

 

 

Nesta retención e atraer talento, creo 

que é moi importante a AESIA. Onte 

vimos unha noticia que nos preocupou 

dalgunha maneira, que foi que o feito de 

que o Tribunal Supremo haxa admitido 

as medidas cautelares, respecto á 

suspensión desa designación como A 

Coruña, pola Coruña. Eu creo que, 

el señor Pedro Sánchez con Valencia.  

 

También hay otros temas como el tema de 

Nostián, tenemos que posicionarnos con 

respecto al mismo, qué modelo de gestión 

queremos, pero sobre todo que también se 

abra el diálogo con el Consorcio de As 

Mariñas, que no ha existido durante estos 

años y creo que es fundamental para la 

viabilidad de la planta.  

 

También tenemos un tema de futuro muy 

importante, el transporte público, que 

también tenemos que sentarnos para 

buscar la mejora de ese servicio que va a 

beneficiar a todos los ciudadanos y es lo 

que nos están demandando todos los 

ciudadanos. Y por supuesto, tenemos que 

sentarnos a hablar, no solo entre nosotros, 

sino también con los ayuntamientos 

limítrofes, sobre las grandes 

infraestructuras que están pendientes aún 

en esta ciudad, tanto viarias, ferroviarias 

como áreas.  

 

Tenemos que trabajar, por supuesto, para 

retener y atraer talento. Tenemos un 

problema con la gente joven en esta 

ciudad. Más de 16.000 jóvenes tuvieron 

que irse a vivir fuera de esta ciudad y hoy 

lo estamos viendo por los propios 

periódicos, por las noticias, que no 

encuentran…, en esta ciudad no hay pisos 

para que los jóvenes, por ejemplo, puedan 

venir a estudiar. Tenemos un problema de 

vivienda que tenemos que solucionar y 

que tenemos que enfrentarnos, y tenemos 

que trabajar todos juntos.  

 

En esta retención y atraer talento, creo que 

es muy importante la AESIA. Ayer vimos 

una noticia que nos preocupó de alguna 

manera, que fue que el hecho de que el 

Tribunal Supremo haya admitido las 

medidas cautelares, respecto a la 

suspensión de esa designación como A 

Coruña, por La Coruña. Yo creo que, 
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independentemente de que iso se iniciou 

polo Partido Socialista que gobernaba 

en Granada e que ten toda a 

lexitimidade como concello para facelo 

e agora continúa, pois, noutro Concello, 

outro partido político con ese recurso —

creo que hai tres recursos— desde aquí 

temos que estar máis que nunca máis 

unidos para que pase o que pase, pase o 

que pase, porque eu creo pode (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 
como se fixo, pois non foi moi acertado 

o procedemento utilizado por Pedro 

Sánchez, pero pase o que pase A Coruña 

ten que ser sede da AESIA e nós os tres 

grupos políticos que estamos aquí temos 

que traballar xuntos para iso. 

 

Termino xa, porque non me queda 

tempo. Eu espero, xa digo, que haxa 

diálogo, que ese diálogo sexa frutífero, 

que traballemos todos xuntos para o 

futuro da cidade, non sei, que eses 

pactos que vostedes fixeron como os van 

a observar, se vai ser como pasou no 

mandato anterior que se fixeron uns 

pactos para soster un goberno que 

despois non se cumpriu ningún. Eu si, 

tamén, vou estar atento a eses pactos, 

pactos que fixeron vostedes co Bloque, 

porque eu vou traballar por esta cidade 

e o meu grupo imos traballar por esta 

cidade, para saber as necesidades reais, 

ese pacto que vostedes fixeron, que por 

certo, non falan nada, pois, de vivenda, 

non falan nada de seguridade, non falan 

nada de limpeza, non falan nada do 

novo PMUS, un pacto que para min, que 

queda bastante coxo de moitos temas 

que importan aos cidadáns, pero ben, 

sobre iso temos que facer política e 

traballar estes anos, pero eu xa lle digo 

vou traballar por esta cidade. 

Gustaríame que nos temas —unha cousa 

é facer política e facer oposición—, pero 

nos grandes temas da cidade teñamos 

independientemente de que eso se inició 

por el Partido Socialista que gobernaba en 

Granada, y que tiene toda la legitimidad 

como ayuntamiento para hacerlo, y ahora 

continua, pues, en otro Ayuntamiento, 

otro partido político con ese recurso —

creo que hay tres recursos— desde aquí 

tenemos que estar más que nunca más 

unidos para que pase lo que pase, pase lo 

que pase, porque yo creo puede (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
como se hizo, pues no fue muy acertado el 

procedimiento utilizado por Pedro 

Sánchez, pero pase lo que pase La Coruña 

tiene que ser sede de la AESIA y nosotros 

los tres grupos políticos que estamos aquí 

tenemos que trabajar juntos para eso.  

 

Termino ya, porque no me queda tiempo. 

Yo espero, ya digo, que haya diálogo, que 

ese diálogo sea fructífero, que trabajemos 

todos juntos para el futuro de la ciudad, no 

sé, que esos pactos que ustedes han hecho 

cómo los van a observar, si va a ser como 

pasó en el mandato anterior que se 

hicieron unos pactos para sostener un 

gobierno que después no se cumplió 

ninguno. Yo sí, también, voy a estar 

atento a esos pactos, pactos que hicieron 

ustedes con el Bloque, porque yo voy a 

trabajar por esta ciudad y mi grupo vamos 

a trabajar por esta ciudad, para saber las 

necesidades reales, ese pacto que ustedes 

hicieron, que por cierto, no hablan nada, 

pues, de vivienda, no hablan nada de 

seguridad, no hablan nada de limpieza, no 

hablan nada del nuevo PMUS, un pacto 

que para mí, que queda bastante cojo de 

muchos temas que importan a los 

ciudadanos, pero bueno, sobre eso 

tenemos que hacer política y trabajar estos 

años, pero yo ya le digo voy a trabajar por 

esta ciudad. Me gustaría que en los temas 

—una cosa es hacer política y hacer 

oposición—, pero en los grandes temas de 

la ciudad tengamos al menos puntos de 
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polo menos puntos de acordo e diálogo 

constante para sacalos adiante, porque 

eu quero, como todos, unha Coruña 

mellor e sei que se o facemos xuntos 

conseguirémolo. 

 

Moitísimas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo, grazas ao 

Partido Popular  

 

Pecha o debate o señor Lage Tuñas, polo 

Goberno municipal.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

En primeiro lugar, darlle as grazas ao 

señor Jorquera e tamén ao señor 

Lorenzo, creo que o diálogo foi frutífero. 

É un dialogo que permite comezar este 

mandato cunha organización da 

Corporación onde todos e todas 

formamos parte dun acordo e desde logo 

creo que é un bo comezo, non?  

 

 

Evidentemente, poderiamos falar aquí de 

moitos asuntos e entendo que dos 

asuntos que traemos, falei eu 

fundamentalmente, porque á xente dálle 

un pouquiño de apuro falar destas 

cousas. Entonces falan de vivenda, falan 

de transportes, falan de tal... Non pasa 

absolutamente nada, é dicir, mañá non 

van a ler nada de vivenda e de tal, aínda 

que non queiran, esto é así, por eso é 

moito mellor afrontalo de forma directa, 

non? En fin, pensei que, digamos que 

íamos todos a asumir, pois, o cambio do 

novo tempo de xeito frontal. Non pasa 

absolutamente nada. En calquera caso, 

nós tamén temos unha invitación da nosa 

alcaldesa para que o diálogo e o 

acuerdo y diálogo constante para sacarlos 

adelante, porque yo quiero, como todos, 

una Coruña mejor y sé que si lo hacemos 

juntos lo conseguiremos.  

 

 

Muchísimas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo, gracias 

al Partido Popular.  

 

Cierra el debate el señor Lage Tuñas, por 

el Gobierno municipal.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, darle las gracias al 

señor Jorquera y también al señor 

Lorenzo, creo que el diálogo fue 

fructífero. Es un diálogo que permite 

comenzar este mandato con una 

organización de la Corporación donde 

todos y todas formamos parte de un 

acuerdo y desde luego creo que es un 

buen comienzo, ¿no? 

 

Evidentemente, podríamos hablar aquí de 

muchos asuntos y entiendo que de los 

asuntos que traemos, he hablado yo 

fundamentalmente, porque a la gente le 

da un poquito de apuro hablar de estas 

cosas. Entonces hablan de vivienda, 

hablan de transportes, hablan de tal… No 

pasa absolutamente nada, es decir, 

mañana no van a leer nada de vivienda y 

de tal, aunque no quieran, esto es así, por 

eso es mucho mejor afrontarlo de forma 

directa, ¿no? En fin, pensé que, digamos 

que íbamos todos a asumir el cambio del 

nuevo tiempo de manera frontal. No pasa 

absolutamente nada. En cualquier caso, 

nosotros también tenemos una invitación 

de nuestra alcaldesa para que el diálogo y 
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entendemento forme parte, sexa a 

principal ferramenta de traballo político. 

Polo tanto, diante das indicacións que 

temos, pois o que facemos é cumprilas, 

pola nosa parte non vai a quedar. A man 

tendida é un elemento siempre para a 

búsqueda de acordos.  

 

Non estamos de acordo en todo, 

loxicamente somos formacións políticas 

diferentes e non coincidimos en todo, 

temos enfoques diferentes, pero hai 

moitos elementos onde podemos 

poñernos de acordo sempre e cando 

estén dispostos a poñer por riba de todo, 

os intereses dos coruñeses e das 

coruñesas.  

 

Señor Lorenzo, vostede falaba da 

fachada marítima, nós non lle viramos a 

cara a un asunto onde a nosa posición é 

firme. Os que teñen mudado a posición 

son outros, eso é así, creo que non pasa 

absolutamente nada, é dicir, se os grupos 

resetean a súa posición, pero eu creo que 

todos puidemos escoitar e ler á nosa 

alcaldesa e, polo tanto, vou a limitarme a 

reproducir o que é o posicionamento 

oficial do Goberno da Coruña por boca 

da nosa alcaldesa, Inés Rey.  

 

 

Creo que hai que ter claro cal é o marco 

onde vamos a debater e si todos e todas 

estamos de acordo en non poñer un euro 

para pagar a débeda que poda ter a 

Autoridade Portuaria, xa temos 

avanzado moito porque a este salón de 

plenos, señor Lorenzo, o Partido Popular 

tivo catro voceiros e voceiras no 

mandato pasado e cada un deles tivo 

unha posición diferente. Non pasa 

absolutamente nada se agora neste 

primeiro pleno no que lle damos 

normalidade democrática a que a 

oposición teña tantos ou máis recursos 

que o Goberno, somos capaces de 

el entendimiento forme parte, sea la 

principal herramienta de trabajo político. 

Por lo tanto, ante las indicaciones que 

tenemos, pues lo que hacemos es 

cumplirlas, por nuestra parte no va a 

quedar. La mano tendida es un elemento 

siempre para la búsqueda de acuerdos. 

 

No estamos de acuerdo en todo, 

lógicamente somos formaciones políticas 

diferentes y no coincidimos en todo, 

tenemos enfoques diferentes, pero hay 

muchos elementos donde podemos 

ponernos de acuerdo siempre y cuando 

estén dispuestos a poner por encima de 

todo, los intereses de los coruñeses y de 

las coruñesas. 

 

Señor Lorenzo, usted hablaba de la 

fachada marítima, nosotros no le 

volvemos la cara a un asunto donde 

nuestra posición es firme. Los que han 

cambiado la posición son otros, eso es 

así, creo que no pasa absolutamente nada, 

es decir, si los grupos resetean su 

posición, pero yo creo que todos pudimos 

escuchar y leer a nuestra alcaldesa y, por 

lo tanto, voy a limitarme a reproducir lo 

que es el posicionamiento oficial del 

Gobierno de A Coruña por boca de 

nuestra alcaldesa, Inés Rey.  

 

Creo que hay que tener claro cuál es el 

marco donde vamos a debatir y si todos y 

todas estamos de acuerdo en no poner un 

euro para pagar la deuda que pueda tener 

la Autoridad Portuaria, ya hemos 

avanzado mucho porque a este salón de 

plenos, señor Lorenzo, el Partido Popular 

tuvo cuatro portavoces en el mandato 

pasado y cada uno de ellos tuvo una 

posición diferente. No pasa absolutamente 

nada si ahora en este primer pleno en el 

que le damos normalidad democrática a 

que la oposición tenga tantos o más 

recursos que el Gobierno, somos capaces 

de coincidir Gobierno municipal, Partido 
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coincidir Goberno municipal, Partido 

Socialista, Partido Popular e Bloque 

Nacionalista Galego en que non hai que 

poñer un euro, pois xa temos avanzado 

moito, porque eu recordo un debate que 

se produxo na radio fai ben pouco 

tempo, no que se sorprendían todos do 

que alí se dicía, bueno, pues 

basicamente, era escoitar ao presidente 

da Autoridade Portuaria que dicía que xa 

a Autoridade Portuaria estaba xerando 

ingresos i, que polo tanto, con esos 

recursos podían ir pagando a débeda. 

Nós non nos vamos a meter en como 

teñan que resolvelo mentres non nos 

afecte a nós. Non lle vamos a dicir como 

ten que facer amortizacións, reclamarllo 

ao Estado?, pois benvidos, benvido 

señor Lorenzo, a pena é que cando 

vostede foi deputado no Congreso e 

cando vostede foi senador, que aínda o é, 

e había un presidente do Goberno que se 

chamaba Mariano Rajoy non se lle 

ocorrera a posición que hoxe defenden. 

Pois non pasa nada, benvidos, benvidos, 

porque creo, se non recordo mal, que 

entre o ano 11 e o ano 18 pasaron sete 

anos, bueno, pois, neses sete anos non se 

lles pasou pola cabeza, pero a famosa 

débeda, da que se fala e da que se pide a 

condonación, xa existía, xa existía.  

 

Polo tanto, non pasa nada, quero dicir, 

esto é un comezo de mandato, non hai 

por que tirarse os trastos á cabeza. 

Coincidimos todos en que o Concello da 

Coruña non poña un euro como dixo a 

alcaldesa, para resolver un problema que 

non xeramos nós como Concello da 

Coruña?  

 

Pois creo que aparte de aprobar as 

retribucións, a periodicidade das sesións, 

o número de comisións, creo que é un bo 

comezo, porque todos imos estar detrás 

da alcaldesa cada vez que fale coa Xunta 

de Galicia ou que fale co Goberno de 

Socialista, Partido Popular y Bloque 

Nacionalista Galego en que no hay que 

poner un euro, pues ya hemos avanzado 

mucho, porque yo recuerdo un debate que 

se produjo en la radio hace poco tiempo, 

en el que se sorprendían todos de lo que 

allí se decía, bueno, pues básicamente, 

era escuchar al presidente de la 

Autoridad Portuaria que decía que ya la 

Autoridad Portuaria estaba generando 

ingresos y que, por lo tanto, con esos 

recursos podían ir pagando la deuda. 

Nosotros no nos vamos a meter en cómo 

tengan que resolverlo mientras no nos 

afecte a nosotros. No le vamos a decir 

cómo tiene que hacer amortizaciones, 

¿reclamárselo al Estado?, pues 

bienvenidos, bienvenido señor Lorenzo, la 

pena es que cuando usted fue diputado en 

el Congreso y cuando usted fue senador, 

que aún lo es, y había un presidente del 

Gobierno que se llamaba Mariano Rajoy 

no se le ocurriera la posición que hoy 

defienden. Pues no pasa nada, 

bienvenidos, bienvenidos, porque creo, si 

no recuerdo mal, entre el año 11 y el año 

18 pasaron siete años, bueno, pues, en 

esos siete años no se les pasó por la 

cabeza, pero la famosa deuda, de la que 

se habla y de la que se pide la 

condonación, ya existía, ya existía.  

 

Por lo tanto, no pasa nada, quiero decir, 

esto es un comienzo de mandato, no hay 

por qué tirarse los trastos a la cabeza. 

¿Coincidimos todos en que el 

Ayuntamiento de A Coruña no ponga un 

euro como dijo la alcaldesa, para resolver 

un problema que no generamos nosotros 

como Ayuntamiento de A Coruña? 

 

Pues creo que aparte de aprobar las 

retribuciones, la periodicidad de las 

sesiones, el número de comisiones, creo 

que es un buen comienzo, porque todos 

vamos a estar detrás de la alcaldesa cada 

vez que hable con la Xunta de Galicia o 
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España, sexa da cor política que sexa, 

para defender os intereses da cidade. Por 

eso eu creo que o que se dixo hoxe aquí, 

señor Lorenzo, é un bo comezo, estamos 

de acordo e estando de acordo sempre 

imos moito mellor, porque ao final a 

unidade, a unidade de acción, poñer por 

diante os intereses da cidade vai a ser o 

mellor que poidamos facer. Ao final en 

política estamos para ser útiles e 

defender os intereses da cidadanía e se 

facemos iso e hoxe tamén se están 

facendo aquí de forma declarativa, pois 

agardemos que, aínda que haxa 

diferenzas, pois, poidamos coincidir en 

moitos campos.  

 

 

Co Bloque Nacionalista Galego temos 

un acordo? Si, e quero dicirlle xa hoxe, 

bueno, basicamente para que teñan algo 

máis que contar, que o compromiso que 

se puxo sobre a mesa vai a ser a primeira 

cuestión que se vai a abordar de forma 

gorda e, polo tanto, antes de que finalice 

o mes de setembro deste ano 

empezaremos a falar e tamén quero que 

despois non haxa ningún tipo de 

malentendido, temos un compromiso co 

Bloque Nacionalista Galego de empezar 

a falar dos orzamentos antes de que 

remate o mes de setembro e eso, bueno 

pois, cando hai compromisos e hai 

pactos tamén hai que, hai que ir dando 

pasos, eso non implica ningún cordón 

sanitario para que quede claro, é dicir, 

non imos a facer como que esa bancada 

sexa invisible, non, non, haberá diálogo, 

claro que haberá i, polo tanto, se hai 

propostas boas e positivas, tamén as 

escoitaremos, só faltaría, e eso é a boa 

práctica política, non descalificar ao 

adversario porque sexa adversario, se ten 

unha boa idea, pois vamos a escoitala e 

vamos a tela en conta. E eu creo que 

tamén é un sinal de normalización (óese 

un sinal acústico indicativo da 

que hable con el Gobierno de España, sea 

del color político que sea, para defender 

los intereses de la ciudad. Por eso yo creo 

que lo que se dijo hoy aquí, señor 

Lorenzo, es un buen comienzo, estamos de 

acuerdo y estando de acuerdo siempre 

vamos mucho mejor, porque al final la 

unidad, la unidad de acción, poner por 

delante los intereses de la ciudad va a ser 

lo mejor que podamos hacer. Al final en 

política estamos para ser útiles y defender 

los intereses de la ciudadanía y si 

hacemos eso y hoy también se están 

haciendo aquí de forma declarativa, pues 

esperemos que, aunque haya diferencias, 

pues, podamos coincidir en muchos 

campos.  

 

¿Con el Bloque Nacionalista Galego 

tenemos un acuerdo? Sí, y quiero decirle 

ya hoy, bueno, básicamente para que 

tengan algo más que contar, que el 

compromiso que se puso sobre la mesa va 

a ser la primera cuestión que se va a 

abordar de forma gorda y, por lo tanto, 

antes de que finalice el mes de septiembre 

de este año empezaremos a hablar y 

también quiero que después no haya 

ningún tipo de malentendido, tenemos un 

compromiso con el Bloque Nacionalista 

Galego de empezar a hablar de los 

presupuestos antes de que finalice el mes 

de septiembre y eso, bueno pues, cuando 

hay compromisos y hay pactos también 

hay que, hay que ir dando pasos, eso no 

implica ningún cordón sanitario para que 

quede claro, es decir, no vamos a hacer 

como que esa bancada sea invisible, no, 

no, habrá diálogo, claro que habrá y, por 

lo tanto, si hay propuestas buenas y 

positivas, también las escucharemos, solo 

faltaría, y eso es la buena práctica 

política, no descalificar al contrincante 

porque sea contrincante, si tiene una 

buena idea, pues vamos a escucharla y 

vamos a tenerla en cuenta. Y yo creo que 

también es una señal de normalización (se 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

26/37 

finalización do tempo de intervención) 
—remato, señora alcaldesa— é un sinal 

de normalidade democrática e creo que 

debemos estar todos contentos de que 

sexamos seguramente a cidade de 

Galicia que é un exemplo tamén en 

canto a que a oposición teña un papel 

relevante nun pleno de organización 

como o de hoxe.  

 

 

Acordar, como dicía o señor Lorenzo, 

significa renuncias, pero tamén significa 

algo importante que é poñerse no lugar 

doutro e hoxe hai un Goberno, mañá 

pode haber outro, pero o que debe de 

haber siempre é respecto e uns mínimos 

para que todos os grupos poidan 

representar aos coruñeses e ás coruñesas 

con dignidade. Creo que o que estamos 

facendo hoxe aquí é un exercicio de 

normalidade democrática, espero que 

non sexa un parénteses na historia, senón 

que permita que esto sexa unha norma, 

que todo o mundo o respecte, goberne ou 

lle toque estar na oposición.  

 

Nada máis.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Remata aquí o debate do asunto número 

cinco. Procedemos polo tanto, á votación 

deste punto.  

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número cinco 

referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado:  

 

Vota a favor o grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 
—finalizo, señora alcaldesa— es una 

señal de normalidad democrática y creo 

que debemos estar todos contentos de que 

seamos seguramente la ciudad de Galicia 

que es un ejemplo también en cuanto a 

que la oposición tenga un papel relevante 

en un pleno de organización como el de 

hoy. 

 

Acordar, como decía el señor Lorenzo, 

significa renuncias, pero también 

significa algo importante que es ponerse 

en el lugar de otro y hoy hay un Gobierno, 

mañana puede haber otro, pero lo que 

debe de haber siempre es respeto y unos 

mínimos para que todos los grupos 

puedan representar a los coruñeses y a 

las coruñesas con dignidad. Creo que lo 

que estamos haciendo hoy aquí es un 

ejercicio de normalidad democrática, 

espero que no sea un paréntesis en la 

historia, sino que permita que esto sea 

una norma, que todo el mundo lo respete, 

gobierne o le toque estar en la oposición. 

 

Nada más.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza aquí el debate del asunto número 

cinco. Procedemos, por lo tanto, a la 

votación de este punto.  

 

Votación del asunto número cinco 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número cinco 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado:  

 

Vota a favor el grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 
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Vota a favor o grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (PSdeG-

PSOE) (11 votos). 

 

Vota a favor o grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado por unanimidade.  

 

Rematamos a sesión, que teñan moi bo 

día. 

 

Acordo 

 

Aprobar: 

 

1.1. PERIODICIDADE DAS 

SESIÓNS DO PLENO: 
 

Primeiro. As sesións de carácter 

ordinario do Pleno da Corporación 

municipal da Coruña terán lugar todos 

os primeiros xoves de cada mes, ás 

10:00 horas, en primeira convocatoria. 

Na orde do día da convocatoria poderá 

xustificarse a realización da sesión fóra 

da casa consistorial cando concorran as 

causas de forza maior ás que fai 

referencia o artigo 49 do Real Decreto 

Lexislativo 781/1986, de 18 de abril, 

polo que se aproba o texto refundido das 

disposicións legais vixentes en materia 

de réxime local e demais disposicións 

concordantes. 

 

 

Segundo. En segunda convocatoria, a 

sesión ordinaria terá lugar dous días 

despois da sinalada para a primeira, á 

mesma hora. 

 

Terceiro. Cando a sesión, tanto en 

primeira como en segunda convocatoria, 

coincida con festivo, a sesión ordinaria 

Vota a favor el grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (PSdeG-

PSOE) (11 votos). 

 

Vota a favor el grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado por unanimidad.  

 

Finalizamos a sesión, que tengan un muy 

buen día.  

 

Acuerdo  

 

Aprobar: 

 

1.1. PERIODICIDAD DE LAS 

SESIONES DEL PLENO: 

 

Primero. Las sesiones de carácter 

ordinario del Pleno de la Corporación 

municipal de A Coruña tendrán lugar 

todos los primeros jueves de cada mes, a 

las 10:00 horas, en primera convocatoria. 

En el orden del día de la convocatoria 

podrá justificarse la realización de la 

sesión fuera de la casa consistorial 

cuando concurran las causas de fuerza 

mayor a las que hace referencia el 

artículo 49 del Real Decreto Legislativo 

781/1986, de 18 de abril, por el que se 

aprueba el texto refundido de las 

disposiciones legales vigentes en materia 

de régimen local y demás disposiciones 

concordantes. 

 

Segundo. En segunda convocatoria, la 

sesión ordinaria tendrá lugar dos días 

después de la señalada para la primera, a 

la misma hora. 

 

Tercero. Cuando la sesión, tanto en 

primera como en segunda convocatoria, 

coincida con festivo, la sesión ordinaria 
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terá lugar o seguinte día hábil. 

 

Cuarto. O mes de agosto declárase 

inhábil aos efectos de realización de 

sesións. 

 

1.2. CONSTITUCIÓN DAS 

COMISIÓNS INFORMATIVAS DO 

PLENO: 

 

A constitución das comisións 

informativas do Pleno levarase a cabo de 

acordo cos seguintes criterios: 

 

Primeiro. Son órganos necesarios do 

Pleno, creados e constituídos en calidade 

de comisións permanentes do artigo 76 

do ROM, as seguintes: 

 

A.- COMISIÓNS ORDINARIAS: 

 

1. Comisión de Voceiras/os dos grupos 

municipais. Exercerá as funcións 

previstas no apartado do artigo 72 do 

ROM en relación cos asuntos xerais do 

Pleno. 

 

2. Comisión de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e 

Administración Xeral. Actuará tamén 

como Comisión Especial de Contas. 

Exercerá as funcións previstas no artigo 

72 do ROM en relación cos asuntos que 

se sometan á decisión do Pleno e que lle 

correspondan a esta área de xestión 

municipal. Actuará como Comisión 

Especial de Contas para o exame, estudo 

e informe de todas as contas 

orzamentarias e extraorzamentarias que 

deba aprobar o Pleno da Corporación, 

segundo dispoñen os artigos 116 da Lei 

7/1985, do 2 de abril, reguladora das 

bases de réxime local; 59 e 66 da Lei 

5/1997, do 22 de xullo, de 

Administración Local de Galicia; 93 do 

Regulamento Orgánico Municipal e 127 

do Real Decreto 2568/1986, de 28 de 

tendrá lugar el siguiente día hábil. 

 

Cuarto. El mes de agosto se declara 

inhábil a los efectos de celebración de 

sesiones. 

 

1.2. CONSTITUCIÓN DE LAS 

COMISIONES INFORMATIVAS DEL 

PLENO: 

 

La constitución de las comisiones 

informativas del Pleno se llevará a cabo 

de acuerdo con los siguientes criterios: 

 

Primero. Son órganos necesarios del 

Pleno, creados y constituidos en calidad 

de comisiones permanentes del artículo 

76 del ROM, las siguientes: 

 

A.- COMISIONES ORDINARIAS: 

 

1. Comisión de Portavoces de los grupos 

municipales. Ejercerá las funciones 

previstas en el apartado del artículo 72 

del ROM en relación con los asuntos 

generales del Pleno. 

 

2. Comisión de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General. Actuará también como Comisión 

Especial de Cuentas. Ejercerá las 

funciones previstas en el artículo 72 del 

ROM en relación con los asuntos que se 

sometan a la decisión del Pleno y que le 

correspondan a esta área de gestión 

municipal. Actuará como Comisión 

Especial de Cuentas para el examen, 

estudio e informe de todas las cuentas 

presupuestarias y extrapresupuestarias 

que deba aprobar el Pleno de la 

Corporación, según disponen los artículos 

116 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 

reguladora de las bases de régimen local; 

59 y 66 de la Ley 5/1997, de 22 de julio, 

de Administración Local de Galicia; 93 

del Reglamento Orgánico Municipal y 

127 del Real Decreto 2568/1986, de 28 de 
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novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. Tamén exercerá o 

seguimento da execución orzamentaria e 

dos asuntos que se sometan ao Pleno e 

que procedan da Oficina Orzamentaria. 

Corresponderalle a esta comisión a 

consideración dos asuntos que vaian ser 

sometidos a coñecemento do Pleno e 

non correspondan a ningunha outra 

comisión, ou aqueles que se tramiten por 

urxencia ou por razóns de interese xeral. 

 

 

3. Comisión de Benestar Social. 

Exercerá as funcións previstas no artigo 

72 do ROM en relación cos asuntos que 

se sometan á decisión do Pleno e que lle 

correspondan a esta área de xestión 

municipal. 

 

4. Comisión de Fomento e Promoción 

da Cidade. Exercerá as funcións 

previstas no artigo 72 do ROM en 

relación cos asuntos que se sometan á 

decisión do Pleno e que lle correspondan 

a esta área de xestión municipal. 

 

 

5. Comisión de Mobilidade. Exercerá 

as funcións previstas no artigo 72 do 

ROM en relación cos asuntos que se 

sometan á decisión do Pleno e que lle 

correspondan a esta área de xestión 

municipal. 

 

6. Comisión de Transparencia. 

Exercerá as funcións previstas no artigo 

72 do ROM en relación cos asuntos que 

se sometan á decisión do Pleno e que lle 

correspondan a esta área de xestión 

municipal. 

 

7. Comisión de Suxestións e 

Reclamacións. Exercerá as súas 

funcións nos termos establecidos no 

noviembre, por el que se aprueba el 

Reglamento de organización, 

funcionamiento y régimen jurídico de las 

entidades locales. También ejercerá el 

seguimiento de la ejecución 

presupuestaria y de los asuntos que se 

sometan al Pleno y que procedan de la 

Oficina Presupuestaria. Le corresponderá 

a esta comisión la consideración de los 

asuntos que vayan a ser sometidos a 

conocimiento del Pleno y no 

correspondan a ninguna otra comisión, o 

aquellos que se tramiten por urgencia o 

por razones de interés general. 

 

3. Comisión de Bienestar Social. 

Ejercerá las funciones previstas en el 

artículo 72 del ROM en relación con los 

asuntos que se sometan a la decisión del 

Pleno y que le correspondan a esta área 

de gestión municipal. 

 

4. Comisión de Fomento y Promoción de 

la Ciudad. Ejercerá las funciones 

previstas en el artículo 72 del ROM en 

relación con los asuntos que se sometan a 

la decisión del Pleno y que le 

correspondan a esta área de gestión 

municipal. 

 

5. Comisión de Movilidad. Ejercerá las 

funciones previstas en el artículo 72 del 

ROM en relación con los asuntos que se 

sometan a la decisión del Pleno y que le 

correspondan a esta área de gestión 

municipal. 

 

6. Comisión de Transparencia. Ejercerá 

las funciones previstas en el artículo 72 

del ROM en relación con los asuntos que 

se sometan a la decisión del Pleno y que 

le correspondan a esta área de gestión 

municipal. 

 

7. Comisión de Sugerencias y 

Reclamaciones. Ejercerá sus funciones en 

los términos establecidos en el artículo 
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artigo 132 da Lei 7/1985, do 2 de abril, 

reguladora das bases do réxime local e 

no Regulamento orgánico de suxestións 

e reclamacións, para a defensa dos 

dereitos da veciñanza ante a 

Administración municipal. A comisión 

elaborará un informe trimestral que se 

someterá ao debate e á aprobación do 

Pleno. 

 

8. Comisión de Honras e Distincións. 

Exercerá as funcións previstas no artigo 

72 do ROM en relación cos asuntos que 

se sometan á decisión do Pleno, 

conforme ao previsto no Regulamento 

municipal de honras e distincións e 

demais que lle correspondan ou lle 

encomende o Pleno. 

 

B.- COMISIÓNS ESPECIAIS: 

 

De conformidade co establecido no 

artigo 77 do ROM e 124.3 do ROF, 

constituiranse as seguintes comisións de 

carácter especial: 

 

1. Comisión Especial da Fachada 

Marítima, para a discusión, o estudo e o 

ditame das cuestións relativas ao réxime 

e usos dos terreos que forman parte dos 

espazos portuarios e da fachada 

marítima. 

 

2. Comisión Especial da Área 

Metropolitana, para a discusión, o 

estudo e o ditame das cuestións relativas 

á constitución de órganos de integración 

metropolitana da área da Coruña. 

 

 

3. Comisión Especial da Axenda 

Urbana, para a discusión, o estudo e o 

ditame das cuestións relativas á 

implantación da Axenda Urbana, os 

programas europeos relacionados coa 

mesma e todas as cuestións relativas á 

Axenda 2030. 

132 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 

reguladora de las bases del régimen local 

y en el Reglamento orgánico de 

sugerencias y reclamaciones, para la 

defensa de los derechos del vecindario 

ante la Administración municipal. La 

comisión elaborará un informe trimestral 

que se someterá al debate y a la 

aprobación del Pleno. 

 

8. Comisión de Honores y Distinciones. 

Ejercerá las funciones previstas en el 

artículo 72 del ROM en relación con los 

asuntos que se sometan a la decisión del 

Pleno, conforme a lo previsto en el 

Reglamento municipal de honores y 

distinciones y demás que le correspondan 

o le encomiende el Pleno. 

 

B.- COMISIONES ESPECIALES: 

 

De conformidad con lo establecido en el 

artículo 77 del ROM y 124.3 del ROF, se 

constituirán las siguientes comisiones de 

carácter especial: 

 

1. Comisión Especial de la Fachada 

Marítima, para la discusión, el estudio y 

el dictamen de las cuestiones relativas al 

régimen y usos de los terrenos que forman 

parte de los espacios portuarios y de la 

fachada marítima. 

 

2. Comisión Especial del Área 

Metropolitana, para la discusión, el 

estudio y el dictamen de las cuestiones 

relativas a la constitución de órganos de 

integración metropolitana del área de A 

Coruña. 

 

3. Comisión Especial de la Agenda 

Urbana, para la discusión, el estudio y el 

dictamen de las cuestiones relativas a la 

implantación de la Agenda Urbana, los 

programas europeos relacionados con la 

misma y todas las cuestiones relativas a la 

Agenda 2030. 
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4. Comisión Especial de Bibliotecas, 

para a discusión, o estudo e a 

elaboración dunha proposta que permita 

mellorar a rede de bibliotecas municipais 

incluíndo a posible unificación da rede 

actual. 

 

Segundo. Determinar que as comisións 

estarán integradas por unha persoa 

representante de cada grupo municipal 

ou partido que obtivese representación, 

con voto ponderado, conforme ao 

previsto nos artigos 66 da Lei 5/1997, do 

22 de xullo, de Administración local de 

Galicia; e 76 do Regulamento Orgánico 

Municipal. 

 

Terceiro. A alcaldesa, de acordo co 

establecido no artigo 78 a) do ROM, é a 

presidente nata de todas as comisións. A 

presidencia efectiva poderá delegarse 

nun membro corporativo, a proposta da 

propia comisión. 

 

Cuarto. As comisións realizarán unha 

sesión ordinaria, como mínimo, cada tres 

meses. 

 

1.3 RÉXIME DE RETRIBUCIÓNS, 

ASISTENCIAS E 

INDEMNIZACIÓNS DO PERSOAL 

MEMBRO DA CORPORACIÓN 

 

O réxime de retribucións, asistencias e 

indemnizacións do persoal membro da 

Corporación será o seguinte: 

 

Primeiro. As retribucións aos 

membros da Corporación municipal 

en réxime de dedicación exclusiva ou 

dedicación parcial serán as seguintes: 

 

I.- Alcaldesa: setenta e cinco mil 

douscentos euros con trinta e oito 

céntimos (75.200,38 €) brutos anuais. 

Exercerá en réxime de dedicación 

 

4. Comisión Especial de Bibliotecas, para 

la discusión, el estudio y la elaboración 

de una propuesta que permita mejorar la 

red de bibliotecas municipales incluyendo 

la posible unificación de la red actual. 

 

 

Segundo. Determinar que las comisiones 

estarán integradas por una persona 

representante de cada grupo municipal o 

partido que obtuviera representación, con 

voto ponderado, conforme a lo previsto en 

los artículos 66 de la Ley 5/1997, de 22 de 

julio, de Administración local de Galicia; 

y 76 del Reglamento Orgánico Municipal. 

 

 

Tercero. La alcaldesa, de acuerdo con lo 

establecido en el artículo 78 a) del ROM, 

es la presidente nata de todas las 

comisiones. La presidencia efectiva podrá 

delegarse en un miembro corporativo, a 

propuesta de la propia comisión. 

 

Cuarto. Las comisiones celebrarán una 

sesión ordinaria, como mínimo, cada tres 

meses. 

 

1.3 RÉGIMEN DE RETRIBUCIONES, 

ASISTENCIAS E INDEMNIZACIONES 

DEL PERSONAL MIEMBRO DE LA 

CORPORACIÓN 

 

El régimen de retribuciones, asistencias e 

indemnizaciones del personal miembro de 

la Corporación será el siguiente: 

 

Primero. Las retribuciones a los 

miembros de la Corporación municipal 

en régimen de dedicación exclusiva o 

dedicación parcial serán las siguientes: 

 

I.- Alcaldesa: setenta y cinco mil 

doscientos euros con treinta y ocho 

céntimos (75.200,38 €) brutos anuales. 

Ejercerá en régimen de dedicación 
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exclusiva. As retribucións percibiranse 

mensualmente e a razón de catorce pagas 

anuais. 

 

II.- Tenentas/es de alcaldesa e 

concelleiros/as coordinadores de área: 

sesenta e nove mil cincocentos oitenta e 

dous euros con setenta e catro céntimos 

(69.582,74 €) brutos anuais. Exercerán 

en réxime de dedicación exclusiva. As 

retribucións percibiranse mensualmente 

e a razón de catorce pagas anuais. 

 

III.- Concelleiras/os adscritos a unha 

área de xestión do Goberno municipal 

que non perciban retribucións por algún 

dos apartados anteriores e exerzan a súa 

función en réxime de dedicación 

exclusiva: sesenta e catro mil 

cincocentos oitenta e dous euros con 

setenta e catro céntimos (64.582,74 €) 

brutos anuais. As retribucións 

percibiranse mensualmente e a razón de 

catorce pagas anuais. 

 

IV.- Concelleiras/os de grupo municipal 

que non perciban retribucións por algún 

dos apartados anteriores e exerzan a súa 

función en réxime de dedicación 

exclusiva: sesenta e catro mil 

cincocentos oitenta e dous euros con 

setenta e catro céntimos (64.582,74 €) 

brutos anuais. As retribucións 

percibiranse mensualmente e a razón de 

catorce pagas anuais. 

 

V.- Concelleiras/os de grupo municipal 

que non perciban retribucións por algún 

dos apartados anteriores e que exerzan a 

súa función en réxime de dedicación 

parcial cunha dedicación dun 80% da 

xornada laborable: cincuenta e un mil 

seiscentos sesenta e seis euros con 

dezanove céntimos (51.666,19 €) brutos 

anuais. As retribucións percibiranse 

mensualmente e a razón de catorce pagas 

anuais. 

exclusiva. Las retribuciones se percibirán 

mensualmente y a razón de catorce pagas 

anuales. 

 

II.- Tenientas/es de alcaldesa y 

concejales/as coordinadores de área: 

sesenta y nueve mil quinientos ochenta y 

dos euros con setenta y cuatro céntimos 

(69.582,74 €) brutos anuales. Ejercerán 

en régimen de dedicación exclusiva. Las 

retribuciones se percibirán mensualmente 

y a razón de catorce pagas anuales. 

 

III.- Concejalas/es adscritos a un área de 

gestión del Gobierno municipal que no 

perciban retribuciones por alguno de los 

apartados anteriores y ejerzan su función 

en régimen de dedicación exclusiva: 

sesenta y cuatro mil quinientos ochenta y 

dos euros con setenta y cuatro céntimos 

(64.582,74 €) brutos anuales. Las 

retribuciones se percibirán mensualmente 

y a razón de catorce pagas anuales. 

 

 

IV.- Concejalas/es de grupo municipal 

que no perciban retribuciones por alguno 

de los apartados anteriores y ejerzan su 

función en régimen de dedicación 

exclusiva: sesenta y cuatro mil quinientos 

ochenta y dos euros con setenta y cuatro 

céntimos (64.582,74 €) brutos anuales. 

Las retribuciones se percibirán 

mensualmente y a razón de catorce pagas 

anuales. 

 

V.- Concejalas/es de grupo municipal que 

no perciban retribuciones por alguno de 

los apartados anteriores y que ejerzan su 

función en régimen de dedicación parcial 

con una dedicación de un 80% de la 

jornada laborable: cincuenta y un mil 

seiscientos sesenta y seis euros con 

diecinueve céntimos (51.666,19 €) brutos 

anuales. Las retribuciones se percibirán 

mensualmente y a razón de catorce pagas 

anuales. 
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VI.- Concelleiras/os que pertencen a 

grupos municipais e exercen a súa 

función en réxime de dedicación parcial 

cun mínimo de catro horas por xornada 

laborable: trinta e dous mil douscentos 

noventa e un euros con trinta e sete 

céntimos (32.291,37 €) brutos anuais. As 

retribucións percibiranse mensualmente 

e a razón de catorce pagas anuais. 

 

 

VII.- Os membros da Corporación con 

dedicación exclusiva ou parcial que 

sexan funcionarias/os ou empregadas/os 

públicas/os ao servizo de calquera 

Administración terán dereito a percibir 

do Concello os trienios ou conceptos 

análogos de antigüidade que teñan 

recoñecidos e acreditados pola súa 

administración de orixe, sempre que os 

devanditos complementos retributivos 

non sexan aboados por esta. 

 

Segundo. Indemnizacións e 

asistencias. 

 

O persoal membro da Corporación que 

non teña dedicación exclusiva nin 

dedicación parcial percibirá asistencias 

pola concorrencia efectiva ás sesións dos 

órganos colexiados dos que forme parte, 

na contía seguinte: 

 

a) Sesións do Pleno da Corporación 

municipal: cincocentos vinte e tres euros 

(523,00 €) por sesión, cun máximo de 

tres asistencias mensuais. No caso de 

que no mesmo día se realicen dúas ou 

máis sesións considerase unha 

asistencia. 

 

b) Sesións das comisións do Pleno: 

trescentos vinte e sete euros con vinte e 

tres céntimos (327,23 €) por comisión, 

cun máximo de tres asistencias por cada 

pleno que se realice nun mes. No caso de 

 

VI.- Concejalas/es que pertenecen a 

grupos municipales y ejercen su función 

en régimen de dedicación parcial con un 

mínimo de cuatro horas por jornada 

laborable: treinta y dos mil doscientos 

noventa y un euros con treinta y siete 

céntimos (32.291,37 €) brutos anuales. 

Las retribuciones se percibirán 

mensualmente y a razón de catorce pagas 

anuales. 

 

VII.- Los miembros de la Corporación con 

dedicación exclusiva o parcial que sean 

funcionarias/os o empleadas/os 

públicas/os al servicio de cualquier 

Administración tendrán derecho a 

percibir del Ayuntamiento los trienios o 

conceptos análogos de antigüedad que 

tengan reconocidos y acreditados por su 

administración de origen, siempre que 

dichos complementos retributivos no sean 

abonados por esta. 

 

Segundo. Indemnizaciones y asistencias. 
 

 

El personal miembro de la Corporación 

que no tenga dedicación exclusiva ni 

dedicación parcial percibirá asistencias 

por la concurrencia efectiva a las sesiones 

de los órganos colegiados de los que 

forme parte, en la cuantía siguiente: 

 

a) Sesiones del Pleno de la Corporación 

municipal: quinientos veintitrés euros 

(523,00 €) por sesión, con un máximo de 

tres asistencias mensuales. En caso de 

que en el mismo día se celebren dos o más 

sesiones se considera una asistencia. 

 

 

b) Sesiones de las comisiones del Pleno: 

trescientos veintisiete euros con veintitrés 

céntimos (327,23 €) por comisión, con un 

máximo de tres asistencias por cada pleno 

que se celebre en un mes. En caso de que 
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que no mesmo día se realicen dúas ou 

máis sesións, considerarase unha 

asistencia. 

 

c) Sesións da Comisión de Voceiros/as: 

trescentos vinte e sete euros con vinte e 

tres céntimos (327,23 €) por comisión, 

cun máximo de tres asistencias por cada 

pleno que se realice nun mes. No caso de 

que no mesmo día se realicen dúas ou 

máis sesións, considerarase unha 

asistencia. 

 

d) Sesións da Xunta de Goberno Local: 

os membros da XGL percibirán 

trescentos noventa e tres euros (393,00 

€) por sesión. No caso de que no mesmo 

día se realicen dúas ou máis sesións 

considerarase unha asistencia. 

 

e) Sesións da Mesa de Contratación: os 

membros que sexan concelleiras/os 

percibirán trescentos vinte e sete euros 

con vinte e tres céntimos (327,23 €) por 

sesión. No caso de que no mesmo día se 

realicen dúas ou máis reunións, 

considerarase unha asistencia. 

 

Terceiro. As retribucións percibidas en 

réxime de dedicación exclusiva ou de 

dedicación parcial polo persoal membro 

da Corporación serán incompatibles con 

outras retribucións ou percepcións, nos 

termos do artigo 75.1, 2, 3 e 4 da Lei 

7/1985, do 2 de abril, reguladora das 

bases do réxime local. 

 

 

Conforme ao disposto no artigo 13.3 do 

ROF, o recoñecemento da dedicación 

exclusiva ao persoal membro da 

Corporación esixirá a súa dedicación 

preferente ás tarefas propias do seu 

cargo, sen prexuízo doutras ocupacións 

marxinais que, en calquera caso, non 

poderán causar detrimento á súa 

dedicación á Corporación. No caso de 

en el mismo día se celebren dos o más 

sesiones, se considerará una asistencia. 

 

 

c) Sesiones de la Comisión de 

Portavoces/as: trescientos veintisiete 

euros con veintitrés céntimos (327,23 €) 

por comisión, con un máximo de tres 

asistencias por cada pleno que se celebre 

en un mes. En caso de que en el mismo 

día se celebren dos o más sesiones, se 

considerará una asistencia. 

 

d) Sesiones de la Junta de Gobierno 

Local: los miembros de la JGL percibirán 

trescientos noventa y tres euros (393,00 €) 

por sesión. En caso de que en el mismo 

día se celebren dos o más sesiones se 

considerará una asistencia. 

 

e) Sesiones de la Mesa de Contratación: 

los miembros que sean concejalas/es 

percibirán trescientos veintisiete euros 

con veintitrés céntimos (327,23 €) por 

sesión. En caso de que en el mismo día se 

celebren dos o más reuniones, se 

considerará una asistencia. 

 

Tercero. Las retribuciones percibidas en 

régimen de dedicación exclusiva o de 

dedicación parcial por el personal 

miembro de la Corporación serán 

incompatibles con otras retribuciones o 

percepciones, en los términos del artículo 

75.1, 2, 3 y 4 de la Ley 7/1985, de 2 de 

abril, reguladora de las bases del régimen 

local. 

 

Conforme a lo dispuesto en el artículo 

13.3 del ROF, el reconocimiento de la 

dedicación exclusiva al personal miembro 

de la Corporación exigirá su dedicación 

preferente a las tareas propias de su 

cargo, sin perjuicio de otras ocupaciones 

marginales que, en cualquier caso, no 

podrán causar detrimento a su dedicación 

a la Corporación. En caso de que tales 
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que tales ocupacións sexan remuneradas, 

requirirase unha declaración formal de 

compatibilidade por parte do Pleno da 

entidade local. 

 

O persoal membro da Corporación terá a 

posibilidade de optar entre percibir este 

réxime retributivo ou o doutros 

organismos e institucións. 

 

As contías establecidas nos puntos 

primeiro e segundo, serán incrementadas 

de forma automática na cantidade que 

resulte de aplicar o IPC anual, tendo 

efectos desde o primeiro día do ano 

natural. 

 

Cuarto. A pormenorización e relación 

das/dos concelleiras/os coa aceptación 

expresa das/dos que exerzan a súa 

función en réxime de dedicación 

exclusiva ou especial dedicación ou 

dedicación parcial seralle comunicada ao 

Pleno da Corporación municipal na 

seguinte sesión ordinaria, en virtude do 

establecido no apartado cuarto do artigo 

13 do Real Decreto 2568/1986, de 28 de 

novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

Quinto. Facúltase á Alcaldía-

Presidencia para que, a petición das 

persoas interesadas e dentro das 

dispoñibilidades orzamentarias, poida 

determinar as/os concelleiras/os que 

desempeñarán os seus cargos con 

dedicación exclusiva ou especial 

dedicación e/ou dedicación parcial. 

 

Sexto. As retribucións, indemnizacións e 

asistencias e demais emolumentos 

percibiranse con efectos do 17 de xuño 

do ano actual no caso da alcaldesa. Nos 

demais casos, facúltase amplamente á 

alcaldesa para que, nos decretos nos que 

ocupaciones sean remuneradas, se 

requerirá una declaración formal de 

compatibilidad por parte del Pleno de la 

entidad local. 

 

El personal miembro de la Corporación 

tendrá la posibilidad de optar entre 

percibir este régimen retributivo o el de 

otros organismos e instituciones. 

 

Las cuantías establecidas en los puntos 

primero y segundo, serán incrementadas 

de forma automática en la cantidad que 

resulte de aplicar el IPC anual, teniendo 

efectos desde el primer día del año 

natural. 

 

Cuarto. La pormenorización y relación de 

las/los concejalas/es con la aceptación 

expresa de las/los que ejerzan su función 

en régimen de dedicación exclusiva o 

especial dedicación o dedicación parcial 

le será comunicada al Pleno de la 

Corporación municipal en la siguiente 

sesión ordinaria, en virtud de lo 

establecido en el apartado cuarto del 

artículo 13 del Real Decreto 2568/1986, 

de 28 de noviembre, por el que se aprueba 

el Reglamento de organización, 

funcionamiento y régimen jurídico de las 

entidades locales. 

 

Quinto. Se faculta a la Alcaldía-

Presidencia para que, a petición de las 

personas interesadas y dentro de las 

disponibilidades presupuestarias, pueda 

determinar las/os concejalas/es que 

desempeñarán sus cargos con dedicación 

exclusiva o especial dedicación y/o 

dedicación parcial. 

 

Sexto. Las retribuciones, indemnizaciones 

y asistencias y demás emolumentos se 

percibirán con efectos de 17 de junio del 

año actual en el caso de la alcaldesa. En 

los demás casos, se faculta ampliamente a 

la alcaldesa para que, en los decretos en 
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determine os distintos réximes 

retributivos previstos neste acordo, 

estableza a data dos seus efectos, tendo 

en conta as circunstancias de cada un 

dos ditos réximes. 

 

Sétimo. As indemnizacións por gastos 

de viaxe serán percibidas de acordo coas 

seguintes normas: 

 

1.- Gastos de locomoción e viaxe. O 

Concello aboará o importe dos gastos de 

transporte dos membros corporativos, 

ben directamente a eles ou ben ás 

empresas de servizos, agás que a viaxe 

se leve a cabo en vehículos particulares. 

Neste último caso, procederá a 

indemnización establecida nas ordes e 

decretos ministeriais que regulan o 

aboamento do importe da indemnización 

por uso de vehículo particular, 

establecida no Real Decreto 462/2002, 

de 24 de maio, sobre indemnizacións por 

razón do servizo; ou na normativa estatal 

aprobada a posteriori que regule este tipo 

de indemnización. 

 

 

2.- Gastos de aloxamento. O Concello 

aboará o importe dos gastos, ben 

directamente aos membros da 

Corporación ou ben a través da axencia 

coa que se concerte a reserva do 

devandito aloxamento. 

 

3.- Manutención. Para os gastos en 

materia deste concepto, os membros da 

Corporación serán indemnizados coas 

contías seguintes, que seguirán o mesmo 

réxime que as establecidas para os/as 

funcionarios/as públicos/as: 

 

- Axudas de custo para os/as 

concelleiros/as: 

 

* En territorio nacional: 200 €/axuda. 

* No estranxeiro: 250 €/axuda. 

los que determine los distintos regímenes 

retributivos previstos en este acuerdo, 

establezca la fecha de sus efectos, 

teniendo en cuenta las circunstancias de 

cada uno de dichos regímenes. 

 

Séptimo. Las indemnizaciones por gastos 

de viaje serán percibidas de acuerdo con 

las siguientes normas: 

 

1.- Gastos de locomoción y viaje. El 

Ayuntamiento abonará el importe de los 

gastos de transporte de los miembros 

corporativos, bien directamente a ellos o 

bien a las empresas de servicios, excepto 

que el viaje se lleve a cabo en vehículos 

particulares. En este último caso, 

procederá la indemnización establecida 

en las órdenes y decretos ministeriales 

que regulan el abono del importe de la 

indemnización por uso de vehículo 

particular, establecida en el Real Decreto 

462/2002, de 24 de mayo, sobre 

indemnizaciones por razón del servicio; o 

en la normativa estatal aprobada a 

posteriori que regule este tipo de 

indemnización. 

 

2.- Gastos de alojamiento. El 

Ayuntamiento abonará el importe de los 

gastos, bien directamente a los miembros 

de la Corporación o bien a través de la 

agencia con la que se concierte la reserva 

del dicho alojamiento. 

 

3.- Manutención. Para los gastos en 

materia de este concepto, los miembros de 

la Corporación serán indemnizados con 

las cuantías siguientes, que seguirán el 

mismo régimen que las establecidas para 

los/as funcionarios/as públicos/as: 

 

- Dietas para los/as concejales/as: 

 

 

* En territorio nacional: 200 €/dieta. 

* En el extranjero: 250 €/dieta. 
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- Axudas de custo para a alcaldesa: 

 

* En territorio nacional: 240 €/axuda. 

* No estranxeiro: 300 €/axuda. 

 

 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

once horas e corenta e cinco minutos, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real Decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

- Dietas para la alcaldesa: 

 

* En territorio nacional: 240 €/dieta. 

* En el extranjero: 300 €/dieta. 

 

 

 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

once horas y cuarenta y cinco minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 
 


